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"„.wolna prasa jest niezbędnym i najskuteczniejszym narzędziem 
abwyprztd tyranią..." Lewk Koiakowiki 
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• $0 lat OSP w Nowej Wsi 

> Uroczystości wieśnic-m 

, Święto pionów w Raniżowie 

w inauguracja roku szkolnego 

, Ruszyła budowa nowych dróg 

c e n a 1 , 5 0 > Uczniowie dia przyrody 

Szkoła dla wszystkich 
Trzy lata temu Szkoła Podstawowa w Kolbuszo

wej Dolnej tworzyła pierwszy oddział specjalny dla 
dzieci niepełnosprawnych* Dzisiaj szkoła dysponuje 6 
takimi oddziałami, profesjonalnymi pracowniami spe
cjalistycznymi , zapleczem rehabilitacyjnym i gronem 

TAK, LUBIĘ SZKOŁĘ.. . 

wspaniałych pedagogów. Czytaj no str. 6 

P O Ż E G N A L I Ś M Y 
P R O B O S Z C Z A . . . 

21 września br odbył się pognęb budowniczego kościoła, pierw
szego proboszcza parafii pw. Matki Bożej Wspomożenia Wiernych w 
Kolbuszowej Górnej, śp. K- Czesława Zagórskiego. 

"IYumna z Ciałem ks. Czesława spoczęła na przykościelnym 
placu obok Krzyża, nadając temu symboliczny wymian., 

- P o o ś m i u l a 
t a c h f u n k c j o n o w a 
n i a P o w i a t u m y ś l ę , 
ż e n a s z s a m o r z ą d 
p o w i a t o w y funkc jo 
n u j e d o j r z a l e j , j e s t 
b a r d z i e j o k r z e p ł y , a 
d z i ę k i o p e r a t y w n o 
ś c i S t a r o s t ó w c i ą g l e 
p e ł e n w i g o r u i no
w y c h p o m y s ł ó w . . . 

Wywiad x cttonkiem Zarządu Powiatu 
Dariuszem Bidzikatem czytaj na str. II 

Pogoda na Ukrainie 
W ramiich współpracy międzynarodowej delegacja Powiatu Kol-

bufizowskiego wraz z "Kapelą Władysława Pogody", w dniach 11-17 
września br. przebywała w Powiecie Romanowskim na Ukrainie.„ 

Fotoreportaż z wizyty czytaj na str. 14 

SćnaCIM powitanie delegacji kathuszowskicj przez starostę W. Jasińskiego 
(w środku, po prawej) i przewodniczącego Radu M. Dejstna For. B. Popek 



H o t e l s p o r t o w y 
w K o l b u s z o w e j 

tel. 017 22 71 131 

T e c h N i d 
centrala: 35-206 Rzeszów 

ul. Okulickiego 16, lei. 017 863 49 30-81 
oddział: 36-100 Kolbuszowa, ul. Sokołowska 1 

{baza Centrali Nasiennej) 
teL 017/ 74 45 455, kom. 0 608 096 903 

e-mail: rechnid@technid.pl, www.technid.pl  
NIP 8n-3T-fl9-727 

D Y S T R Y B U T O R MATERIAŁÓW 
B U D O W L A N Y C H 

l WYKOŃCZENIOWYCH niwrrir.Ji^ 

PŁYTY K A R T O N O W O - G I P S O W E / / / 
m 

wam 

kum 

S T Y R O P I A N 
P R O F I L E 
MATERIAŁY B U D O W L A N E 
MATERIAŁY E L E K T R Y C Z N E 
F A R B Y , KLEJE, L A K I E R Y 
S T O L A R K A B U D O W L A N A 
K A B I N Y , Z L E W O Z M Y W A K I 
B A T E R I E 
I I N N E . . . 

Z A P R A S Z A M Y 
p n . - pt 8"" - 17 1 1 0, s o b . 8 T O - 12™ 

poimor 

• IfalltHMH 

Fundacja na Rzecz Kultury 
Fizycznej i Sportu 
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M A L O W A N I E D A C H Ó W 
MYCIE I ANFYKOROZJA 

• prace na wysokościach z zastosowaniem technik 
i sprzętu alpinistycznego 

MALOWANIE, KONSERWACJA: 
• kominy • wieże • mostfy • konstrukcje • nietypowe -trudnodostępne 

MALUJEMY B L A C H O D A C H Ó W K Ę , BLACHY 
POWLEKANE, ALUMINIUM, OCYNK 

KHRCHER M Y C I E 
MYCIE, CZYSZCZENIE, HYDROPIASKOWANIE 

zimna woda, ciepła woda, para (0-150^0 

• elewacji budynków 
• sidingu 
• dachów 
• kostki brukowej 
• ogrodzeń 
• przygotowywanie 

powierzchni przed 
malowaniem 
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U r o c z y s t o ś c i rocznicowe 
OSP w Nowej Wsi 

W dniu 10 września br.r Ochotnicza Straż Pożarna w Nowej 
Wsij obchodziła 50- lecie dzialalnoścL 

Serafin, Prezes Zarządu Oddziału 
Miejsko- Gminnego OSP Ryszard 
Skowron oraz poczty sztandaro-

szowej i Jan Wia.cek Przewodniczący Rady 
Miejskiej, srebrnymi medalami: Władysław 
Koźmic OSP Nowa Wieś i Adam Ozimek OSP 
Widelkah oraz brązowymi Krzysztof Kiwak 
OSP Nowa Wieś, Waldemar Macheta Wicesto-
rosta- Członek Zarządu OSP Nowa Wieś, Piotr 
Nowakowski OSP lłomatków. Paweł Eernacki 
OSP Widełka. Uchwała. Prezydium Zarządu 

Okrągły jubileusz spoczęła Msza Sw. 
w kościele p,w. Sw, Brala Alberta w Kolbu
szowej, odprawiona przez Księdza Proboszcza 
Jana Pępka. W uroczystościach rocznicowych 
wzięli udział: Poseł na Sejm RP Zbigniew 
Chmielowiec, Przewodniczący Rady Powiatu 
Józel Kardyśh Starosta Kolbuszowski Bogdan 
Romaniuk, W icestarosta Waldemar Macheta, 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Wiacek, 
Zastępca Przewodniczacego Rady Miejskiej 
Józef F17C, Burmistrz Kolbuszowej Jan £uba. 
Zastępca Burmistrza Marek Gil, Wójt Gminy 
Niwiska Piotr Skiba, Komendant Powiato
wy Policji w Kolbuszowej Mieczysław Mar-
gański, Komendant Powiatowy Państwowej 
Straży Pożarnej w Kidbuszowej Jan Ziobro, 
Członok Zarządu Głównego Związku OKPRP 
w Warszawie Mieczysław Kot. Wiceprezes 
Zarządu Oddziału Powiatowego OSP Tadeusz 

we jednostek OSP z terenu całej 
gminy. Następnie Naczelnik OSP 
w Nowej Wsi Władysław Koźmic 
przywitał wszystkich zebranych 
na placu obok budynku remizy. 
Prezes OSP w Nowej Wsi Franci
szek Kutyła przedstawił historię 
powstania i działalności jednostki. 
Kolejnym punktem uroczystości 
było odznaczenie sztandaru OSP 
Nowa Wieś srebrnym medalem z 
okazji 50- lecia działalności, którego dokonał 
Członek Zarządu Głównego Związku OSPRP 
w Warszawie Mieczysław Kot. Z okazji roczni
cy Wicestarosta Kolbuszowski Waldemar Ma
cheta ufundował tablicę pamiątkową, której 

odsłonięcie nastąpiło rów
nież podczas niedzielnego 
święta. Za długoletnie 
zaangażowanie w spra
wy ochotniczych straży 
pożarnych, aktywną 
pracę na rzecz środowi
ska , uchwałą Prezydium 
Zaî ądu Wojewódzkiego 
ZOSP RP w Rzeszowie 
nadane zostały medale 
„Za zasługi dla Pozami c-
i;wa. Złotymi medalami 
uhonorowani zostali: Jan 
Zuba Burmistrz KoUm-

^ii1". - J . \ 

1\a 

Miejsko-Gminnego Związku OSPRP w Kolbu
szowo] za 50- letnią działalność w Ochotniczej 
Straży Pożarnej druhom: Antoniemu Czarni-
kowi, Janowi Kosiorowskiemu, Bronisławowi 
Markowi i Józefowi Ozimkowi przygnano od
znaki okolicznościowe. Podczas wystąpienia 
Bm-mistrz Kolbuszowej JanZuba podziękował 
za wieloletnią służbę na rzecz mieszkańców 
naszej gminy Podkreślił, że będzie wspierał 
działalność Ochotniczych Straży Pożarnych, 
dodał, że niedawno zakupiony został samo
chód pożarniczy dla jednostki z Przedborza, 
natomiast w planach jest zakup samochodu 
pożarniczego lekkiego dla OSP w Weiym\ Na 
zakOEiczenie Burmistrz podziękował za otrzy
mane odznaczenie. 

Obchody GO rocznicy istnienia OSP w 
Nowej Wsi uświetniła biesiada strażacka. 

Justyna Mucha 

Obchody rocznic w r z e ś n i o w y c h 1939 roku 

K o l b u s z o w s k i w r z e s i e ń . . . 
15 w r z e ś n i a br o godz. 12.00 

w Zespole S z k ó l Technicznych w 
Kolbuszowej r o z p o c z ę ł y s i ę uro
c z y s t o ś c i u p a m i ę t n i a j ą c e wyda
rzenia w r z e ś n i a 1939 roku. 

Wszystkich zebranych na placu szkol
nym przywitał dyrektor szkoły Edward 
Mazur. Podczas akademii młodzież szkolna 
przedstawiła spektakl nawiązujący do okrut
nych lut wojtnnych na terenie kol bu szowsz-
czyzny oraz pamiętnej bitwy o Kolbuszowe. 
Uczniowie przybliżyli sylwetki kolbuszow-
skich bohaterów ̂ Akcji pod Arsenałem'1 Jan
ka Bytnara „Rudego" oraz uczestnika bitwy 
o Westerplatte i Monte Cassino Michała 
Czartoryskiego i żołnierza AK Mieczysława 

cd. na str. 4 
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Obchody rocznic w r z e ś n i o w y c h 1939 roku 

K o l b u s z o w s k i w r z e s i e ń 
Godlewskiego. Na obchody rocznicowe przyby
li: Poseł na Sejm IIP Zbigniew Chmielowiec, 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Kaidyś, 
Wicestarosta Kolbuszowski Waldemar Ma
ch eta, Prezes Światowego Związku Żołnie
rzy AK Mieczysław Godlewski, członkowie 
Światowego Związku Żołnierzy AK, Prezes 
Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów 
Politycznych Tadeusz Biesiadeeki, przedstawi
ciele Związku Kombatantów RP i Byłych 
Więźniów Politycznych, Prezes Związku 
Sybiraków Jan Szadkowski, członkowie 
Związku Sybiraków* Ks- Kapelan AK Ry
szard Kiwuk« Przewodniczący Rady Miej
skiej Jan Wincek, lim mistrz Kolbuszowej 
JanZuba, Zastępca Burmistrza Marek Gfl, 
Komendant Powiatowy Policji Mieczysław 
Margański, Prezes Zarządu Powiatowego 
Związku OSPRPw Kolbuszowej Stanisław 
Kosiorowski, Prezes Zarządu Oddziału 
Miejsko- Gminnego ZOSP Ryszard Skow
ron, Wiceprezes Zarządu Oddziału Po
wiatowego ZOSPTadcusz Serafin, Dyrek
torzy Szkól oraz poczty sztandarowe. Po 
zakończeniu części oficjalnej, zebrani po
przedzeni przez Orkiestrę Dętą Miejskiego 
Domu Kultury przemaszerowali ulicami 

Kolbuszowej na cmentarz 
parafialny. Przedstawiciele 
władz 1 delegacje instytucji 
złożyli kwiaty na mogiłach 
poległych w 1939 roku Żoł
nierzy Wojska Polskiego, 
Armii Krajowej, Ofiar Ka
tania i Lisowszczyków. 

Dzień Sybiraka i 67 
Rocznica napaści Związku 
Radzieckiego na Polskę 

Z inicjatywy Zwiaz-
ku Sybiraków, AK i władz 
Cminv Kolhuszowa, drugi 
dzień obchodów rocznic 
wrześniowych rozpoczęła niedzielna Msza 
sw, w Kościele Sw. Brała Alberta w Kolbu
szowej z okazji Dnia Sybiraka i 67 Bocz¬
nicy Napaści Związku Radzieckiego na 
Polskę. Na wstępie Przewodniczący Związ
ku Sybiraków Jan Szadkuwski, wygłosił 
okolicznościowy referat o pamiętnym 17 
wr/eśnia 1939 roku i jego skutkach. Mszę 
Św. koncelebrowali Ks. Proboszcz Jan Pę
pek oraz zaproszony ks. Prałat Edward 
Kwaśnik. 

W uroczystościach wzięli udział zapro

szeni goście: Poseł Na Sejm RP Zbigniew 
Chmielowiec, Senator Mieczysław Maziarz 
oraz przedstawiciele władz samorządowych 
na czele z Burmistrzem Kolbuszowej Janem 
Zuba. i Staro&tą Bogdanem Romaniukiem. Po 
zakończeniu Mszy św. przy licznie zgroma-
rizonych pocztach sztandarowych orkiestra 
Państwowej Szkoły Muzycznej w Kolbuszowej 
odegrała Mazurka Dąbicwskiego. Przed po
mnikiem Sw. Brata AJ berła przybyłe delegacje 
złożyły wiązanki kwiatów. 

Justyna Mucha 

- Panie gospodarzu. Otwórzcie nam wrota. Bo my ci niesiemy, bo my ci niesiemy. Wionecek 
ze złota - ś p i e w a ł s ł y n n y z e s p ó ł „ M a z u r z a n i e " r o z p o c z y n a j ą c s w ó j w y s t ę p d o ż y n k o w y . 

Święto plonów i folkloru w Raniżowie 
Tegoroczne dożynki gminy Raniżów, 

które odbyły się w ostatnią niedziele sierp
nia w kościele a następnie na stadionie w 
Raniżowie, miały wyjątkowo bogata oprawę 
artystyczną. 

Oprócz stałych, trzeba przyznać mało 
atrakcyjnych grup wieńcowych - coraz to 
młodszych .stremowanych dziewcząt, odśpie

wujących ze spuszczonymi głowami spisane 
na karteczkach swoje przyśpiewki - wystą
piły dwa duże zespoły wieńcowe. Pierwszy to 
Zespół Obrzędowy „Mazurzanie" ze swoimi 
aż trzema wieńcami, drugi to zespół wień
cowy 7. zaprzyjaźnionej z Gminą Raniżów 
słowackiej Gminy Grane-Petrowee. położo
nej tuż przy giga litycznym średniowiecznym 

zamku „Spiskim 
Hi-ade". 

O p r ó c z 
atrakcyjnych 
programów wy
mienionych ze
społów, uczestni
cy raniżowskich 
dożynek mogli 
obejrzeć m.inr 

występ dziecię
cego tanecznego 
zespołu ludowe
go „Mazui-eiizck" 
dzia łającego 
przy Szkole Pod-Zespół Ohrzedawy "Mazitrzania" jaden z icieiicóie przekazał fuuujeinu probosz

czowi ks. Wiesławowi Dnpartowi (na zdjęciu), drugi natomiast staroście dożyn
kowemu Józefowi Slęprtiaitii. 

Wójt Gminy Raniżów Jan Nicmuzyk utrzymał 
wieniec od zespołu ze Słowacji 

stawowej w Mazurach, a także posłuchać ka
peli jjlaniżowianie" z Raniżowa, Dzięki tym 
zespołom było tu prawdziwe święto folkloru. 

BP 



Nie wolno rozwigzać tego Towarzystwa 
W sierpniowym numerze „Przeglądu 

Koibuszowskiego". w rubryce - Huty do w 
dahcji zostało opublikowane pismo pod pi-
sonr przez ,Rcgianulistęmpt. .Rozwiązać to 
Towarzystwa" - „Tbwarzystwa Kultury im. 
Macieja Gosiara w Kolbuszowej". 

Ob.irzona treścią tego listu chce prze
siać „Regionaliście'' wiadomość, że nie wol
na nawet myśleć o rozteiązaniu tego Towa
rzystwu. Trzeba, zeby wielu kolbuszowian 
chciah zostać jego członkami i wspierać go 
dlii dobra {-atej okolicznej społeczności. Ła
two jest ms krytykować, ale zbudowanie cze
goś idzie z trudem. Zgoda buduje, mczgotla 
rujnuje. ^Towarzystwo Kultury im. Juliana 
Macieja Gosiara w Kolbuszowej" istnieje 
juz pot uieku Zostało ono założone przez 
grupę miejscowych inteligentów z doktorem 
historykiem Kazimierzem Skowrońskim na 
czele - odkrywcy regionalnej iustoru uastwch 
stron, pod nazwą „Thwarzystwo Opieki nad 
Zabytkami. Przyrody i Kultury" w jesieni 
1956 roku. na fali pierwszego wzburzenia 
Polaków przeciwko silą narzuconej dykta
tura komunistycznej. Ówcześni komuniści 
zachowywali tak jakby Potska zaczęła się 
dopiero 1944 roku. z chwilą objęcia przez 

nich władzy. Doktor Kazimierz Skowroiiski, 
zwolennik regionalizmu chciał przypomnieć 
im, że Polska powstała tysiąc lat wcześniej 
i przypomnieć społeczności o swojej rodzin
nej historii. Ja, rodowita holbuszowianku, 
zaczęłam pracować jako nauczycielka w 
kolbuszowskim LOw 1957 roku. Członkiem 
tego Towarzystwa zostałam na początki lat 
szetćdziesiątych. Ciesząc się osiągnięciami 
pięćdziesięcioletniego juz Towarzystwa, piszę 
ten list- Działalność Towarzystwa dzielę na 
trzy okresy. Pierwszy okres lv czua jiteawstiiy 
doktora Kazimierzo Skowrońskiego w latach 
1956-1974. Drugi okies to prezesura Macieja 
Skcu>rańsktego z łat 1975-1992. A od 1992 
r. to trzeci okres na czele z Andrzejem Jago
dzińskim, dyrektorem biblioteki powiatowej. 
W pierwszym okresie Towarzystwo dokona
ło nilowego kroku. Zagospodarzyło starą, 
żydowską bożnicę, w której w 1959 roku 
otworzyło muzeum historyczno - etnogra
ficzne i rozpoczęło dziatulitość wydawniczą, 
któremu dało nazwę liiuletyn. Pepeerowcy 
odnosili się z rezerwą do towarzystw rc-
gioialnych. Wiatach 1962-1971 Towany-
stwo wydało jedenaście numerów biuletynu 
zawierające zagadnienia historyczne Kolbu

szowej i jego okolicy, którego członkowie 
opracowywali gratisowo. Chyba o znaczeniu 
tych biuletynów dla spcAeczeństtva nie mu
sze wspominać. WI97J roku władze upań
stwowiły muzeum i postanowiły utworzyć 
w Kolbuszowej muzeum kultury ludomej 

Skansen. Jego dyrektorem został pan Ma
ciej Skowroński. Z jego inicjatywy Towa
rzystwo zmieniało nazwę na „Towarzystwo 
Kultury im. Macieja Gosiara w Kolbuszo
wej' Za prezesostwa pana Skowrońskiego 
wydano dwa pierwsze numery wRoczmka 
Kolbuszowskiego". Pod kierownictwem pana 
Andrzeja Jagodzińskiego wydano sześć nu
merów wRocznika Kołbuszowskiego". Nu
mery zawierają bardzo cenne wiadomcici 
z historii Kolbuszowej i okolicy. Przez pięć
dziesiąt lat swojego istnienia Ihwarzyslwo 
utrzymuje się dzięki pracy społecznej i pra
cowitości jego członków. Daleka byłabym od 
jego rozwiązania, gdyż przez pięćdziesiąt lat 
swojego istnienia pozostawiło głęboki siad 
w rozwoju regionalnej świadomości histo
rycznej. Dodam na zakończenie, ze z okazji 
jubileuszu pięćdziesięciolecia „Towarzystwa 
Kultury" zgodziłabym się na nadanie mu 
nazwy HTowarzystwo Miłośników Kolbu
szowej", a imię: szanowanego przeze mnie 
Juliana Macieja Gosiara zmieniłabym na 
doktora Kazimierza Skowrońskiego. 

Z poważaniem 

Halinu Dudzińska 

P I K N I K W K O L B U S Z O W E J 
N i e d z i e l n e p o p o ł u d n i e 10 na. Coś dl u 

w r z e ś n i a p r z y n i o s ł o m i e s z k a ń - siebie na 
com miasta wiele zabawy i do- pikniku mo-
brego humoru. gli znaleźć 

Na Osiedlu nr 3 w Kolbuszowej odbyt fani moc-
sie „Piknik /. fialladą". Jako pierwszy miujicz- nego rocka, 
nie rofpjcEJtl mistrz ilu?ji Andrzej Porimnk K o n c e r t 
swoim upehlaklem Świat magii na wesoło, Krzysztofa 
ogromnym Ml interesowaniem cieszył nie Uk- Zalewskio-
że pokn* lotu balonem lotników z aeroklubu go laureata 
Stalowa Wola Atrakcją dla najmłodszych Idola wraz 
była dmuchana zjeżdżalnia oraz trampoli- 1 zespołem 

Nie- Do przyciągnął na osiedle 
rzesze młodzieży. O godzinie 
19.00 show kabaretowy rozpo
czął komendant z Kopydlowa 
oraz inni mieszkańcy niesamo
witej wiotki; Ruda, Policjant, 
Firkowa i Nauczyciel bawiąc 

wszystkich licznie zgromadzonych widzów. 
Po niesamowitym -Spotkaniu i Balladą" 
na zakończenie wystąpił równic dowcipny 
Kabaret UFO z Dąbrowscy na czele z Wal
demarem Bieniasem. 

JUSTYNA MUCHA 



S z k o ł a dla 
cd ze str. 1 

W bieżącym roku młodzież niepeł
nosprawna pobiera naukę na III etapach 
edukacyjnych, w klasach od I do VI oraz 
gimnazjalny cli. Powstały 2 klasy autystycz
ne. 2 klasy gimnazjalne oraz klasa Vf in
tegracyjna, do której uczęszcza 5 uczniów 
ninpełnopsrawnych. Ponadto w każdej klasie 
ogólnodostępnej uczy się po kilkoro takich 
uczniów. W tym roku do szkoły w Kolbuszo
wej Dolnej uczęszcza 46 uczniów niepełno
sprawnych z gmin: Kolbuszowa, Dzikowiec, 
Raniżów i Cmołas. Jest to młodzież z umiar
kowanym stopniem niepełnosprawności 
umysłowej i różnym rodzajem dysfunkcji. 
Każdy uczeń niepełnosprawny oprócz go-
dzis lekcyjnych, wykorzystuje dodatkowe 
godziny rewalidacji, w trakcie, których ma 
możliwość pracy z logopedą, psychologiem i 
rehabilitantem. Dzięki funduszom unijnym 

W 2001 ro ł tu p o w s t a ł a nowa 
korporacja zawodowa: K r a j o w a 
Izba D i a g n o s t ó w L a b o r a t o r y j 
nych. Obok Izby L e k a r s k i e j , Pie
l ę g n i a r s k i e j i Farmaceutycznej 
z a i s t n i a ł nowy s a m o r z ą d kolej
nej medycznej grupy zawodo
wej. 

A więc kwestie merytoryczne i interesy 
laboratoriów medycznych oraz osób w nich 
pracujących są reprezentowane w sejmie 

— przeg ląd KOLBUSZOWSKI 

wszystkich 
szkoła posiada specjalistyczne pracownie: 
logopedyczną, do badania i terapii słuchu 
TOMAT1S, do stymulacji procesów myślowo-
poznawczych EEG BIOFEEDBACK, pra
cownię informatyczną oraz specjalistyczne 
pomoce dydaktyczne do pracy z uczniami 
niepełnosprawnymi. Sprzęt i specjalistyczne 
pracownie szkolne są w stałej dyspozycji 
uczniów niepełnosprawnych. Pracujący w 
placówce nauczyciele posiadają odpowiednie 
kwalifikacje (pedagogiko specjalna, oligo-
fre no pedagogika, terapia pedagogicznaj do 
pracy z taką młodzieżą. W zeszłym roku przy 
współfinansowaniu gminy Kolbuszowa i PE-
FRONu udało się wyremontować i przysto
sować budynek szkolny do potrzeb uczniów 
niepełnosprawnych. Odnowiono, i zamonto
wano odpowiedni osprzęt w sanitariatach 
•raz wykonano podjazdy i poręcze. Ponadto 
Gmina Kolbuszowa świadczy pomoc w po

przez tę Izbę, Uczestniczy ona przy tworzeniu 
ustaw regulujących prawo wykonywania za
wodu, zdobywanie i podnoszenie kwalifikacji 
poprzez specjalizację, reguły postępowania 
wobec pacjentów, wymagania, jakie musza, 
spełniać zatrudnione w nim osoby na poszcze
gólnych stanowiskach, pomieszczenia labora
toryjne, ich wy|)osażenie. Korporacja wytycza 
standardy wykonywanych przez laboratoria 
zadań i sprawuje nad nimi merytoryczny 
nadzór. Ponadto kontroluje przestrzeganie 
wymogów. 

1 Nr 157 
zyskiwaniu środków unijnych, sponsoruje 
imprezy i uroczystości organizowane w szko
le oraz przekazuje środki na zatrudnianie 
odpowiednich specjalistów i rehabilitanta 
do pracy z młodzieżą. Początkiem paździer
nika szkole zostanie przekazany samochód-
BUS przystosowany do przewozu dzieci 
niepełnosprawnych, finansowany wspólnie 
przez PEFRON i Gminę Kolbuszowa, Szkoła 
prowadzi również działalność integracyją, 
corocznie odbywa się tutaj Festiwal Twór
czości Dzieci i Młodzieży Niepełnosprawnej 
oraz Powiatowy Dzieli Dziecka dla dzieci 
niepełnosprawnych. Dzięki pracy, wielkie
mu poświęceniu opiekunów i wychowawców 
oraz dyrektor Marzeny Mytych, młodzież ma 
możliwość rozwoju i przełamywania barier 
niepełnosprawności. Wspaniała atmosfera 
wśród rówieśników sprawia, że wszyscy czu
ją się tutaj jak w domu, 

Justyna Mucha 

Diagności laboratoryjni, a pod ich nad
zorem technicy analitycy medyczni, wykonu
ją badania w zakresie medycznej diagnostyki. 
Tu się rozpoznaje tło zaburzeń i zasadność 
terapii lekowej. 

Tyl\ń: "Nie ma medyka bez diagnostyka" 
niech wyłoni i podkreśli pozycje medycznego 
laboratorium w stosunku do pozostałych 
usług medycznych. Niech wprowadzi do 
świadomości społecznej ł również społeczności 
szpitalnej! fakt istnienia diagnostyków jako 
istotnego ogniwa w procesie leczenia, jako 
partnera świadczeń zdrowotnych. Również 
jako ważnego elementu w zakresie szerokiej 
profilaktyki i jej rozwoju. 

Laboratorium udziela świadczeń me
dycznych na wysokim poziomie dla utrzy
mania oraz ratowania zdrowia i życia ludz
kiego. 

Ustawowo uznano, że zawód 
diagnosty laboratoryjnego jest za
wodem z a u f a n i a p u b l i c z 
nego. Nikt nic wątpi, że lam gdzie pacjent 

{druga osoba ) zwraca się o pomoc w rozpo
znawaniu fizjologii, ewentualnie zmian funk
cjonowania organizmu, mamy do czynienia z 
wysokim poziomem zaufania do wykonawcy i 
opiniującego uzyskiwane wyniki w badaniach 
ambulatoryjnych bądź szpitalnych. 

Normy etyczno - powinnościowe obo
wiązują więc naK - pracowników laboratoriów 
analitycznych w sposób stały niezależnie od 
czasu, miejsca i okoliczności. 

Pracujemy w służbie dla pożytku in
dywidualnego pacjenta i profilaktyki zdro
wia publicznego. Mamy do zaoferowania w 
ramach świadczeń zdrowotnych rzetelność 
badań laboratoryjnych opartych na wysokiej 
klasyjakości aparaturze, na profesjonalizmie, 
zaangażowaniu i sumienności wykonawców. 

cd. na str. 21 

JtNie możemy zgodzić się z wyrażaną opiniąr źe jesteśmy perso
nelem pomocniczym, a nie fachowym". 

N I E M A M E D Y K A B E Z 
D I A G N O S T Y K A 
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Trwa remont drogi wojewódzkiej 
Kolbuszowa- Sędziszów Młp. 

Trwa modernizacja wy eksploatowanej 
drogi wojewódzkiej Kolbuszowa- Sędziszów 
Młp Dzięki zabiegom kolbuszowskieflu Posła 
na Sejm Zbigniewa Chmielowa ora? władz 
(Jminy prace na odcinku Kolbuszowa - Przed
bórz rozpoczęło końcem sierpnia. W lym roku 
główny inwestor Podkarpacki Zarząd Dróg 
Wojewódzkich planuje wyremontować 2,1 km 
nawierzchni. 'Ib sukces dla mieszkanuów oko

licznych miejscowości: Przedbórz, Bukowiec, 
Domatków oraz podróżujących do Sędziszo
wa, gdyż do tej pory stan drogi pozostawiał 
wiele dożycienie. Głębokie dziury i brak po
boczy to nie jedyne jej mankamenty 13 wrze
śnia na miejsce prac do Hukowe* przybyli 
Dyrektor Departamentu Dróg i Transportu 
Urzędu Marszałkowskiego Ikileslaw Bujak, 
Dyrektor Pod karpackiego Zarządu Dróg Wo

je wódzki ch 
Z b i g n i e w 
Tarnawski 
oraz Poseł 
na Sejm RP 
Zbign iew 
Chmielowiec, 
Prze wod ni-
czący Rady 
M i e j s k i e j 
Jan Wiącek 
i Burmistrz 
Kolbuszowej 
Jon Z u b a , 
gdzie wstęp¬
nie z o s t a ł 
sprawdzony 
stan wyre¬
m ontow a -

S p r z ą t a n i e Ś w i a t a 
Dnia 15 wrześnie 2006 roku uczmowie 

Zespołu Szkół Nr I w Kolbuszowej z wielkim 
zapałem porządkowali teren w okół szkoły 
biorąc udział w ' Sprzątaniu Swiatn 2006" 
pod hasłem "Pomóżmy Ziemi-. Nie bojąc się 
żadnych wyzwań, we doskonałych nastro
jach, uśmiechnięci przystępowli do pracy 
w wyznaczonych sektorach. Dzieci zbierały 
szklane butelki, plaski to we opakowania, pa

pierki, a nawet wyrywały pokrzywy chroniąc 
ręce rękawiczkami. W parku obok sklepu 
"Neptun" uczniowie klas szóstych starannie 
czyścili klomby z kawałków szkła i metalu. 
Wszystkie alejki zostawały wygrabione, a 
na trawie nie zoatał najmniejszy papierek. 
Uczniowie klas młodszych wśród śmiechu i 
żarł ów sprzątali podwórko szkolne i ogródek 
jordanowski. Słychać było przechwałki, że za-

nych już odcinków. W lym roku Zarząd Dróg 
Wojewódzkich przeznaczył na ta. inwestycję 
I 400 OO0 zł, położono nowy dywanik as
faltowy. Jak zapewnił Dyrektor Bujak do 
końca października br wykonana zostanie 
konserwacja drogi na tych odcinkach któ
re jeszcze nie zostały objęte remontem. Na 
ten cel przeznaczone zostanie kolejne ok. 
60-80 tyś. W przyszłym roku przewidzia
ne jest minimum 1 500 000 zl na dalsze 
prace modernizacyjne drop. Stwierdził, że 
wspólnie z Posłem Chmielowccm może uda 
się pozyskać kwotę 4 500 000 na realizację 
całości zadania z terminem zakończenia w 
200H roku. Dyrektor Bujak nie zapomniał 
poruszyć tematu kolbuszowskiej obwodnicy, 
jego zdaniem „.. możliwe jest w bieżącym 
roku przygotowanie działek pod obwodni
cę, wykonanie wyceny wartości rynkowej 
nieruchomości i być może w końcówce roku 
wykup działek. Zadanie zgłoszone zostało 
do Programu Rozwoju Polski Wschodniej 
2007-2U08. Wierzę głęboko, że Ministerstwo 
Rozwoju Regionalnego potraktuje nasz wnio
sek [ złożony przed 18 sierpnia) priorytetowo i 
do realizacji...". Poseł Zbigniew Chmielowiec 
zapewnił, że będzie czynił wszelkie starania 
w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego by 
wniosek na budowę obwodnicy Kolbuszowej 
został jak najszybciej rozpatrzony Miejmy 
nadzieję, że wspólne starania Posła Zbignie
wa Chmielowa i władz Gminy doprowadzą do 
rozpoczęcia tej inwestycji w 2007r. 

Justyna Mucha 

pełnili kolejny worek śmieci. Uczniowie gim
nazjum sprzątali tereny Leśne Nadleśnictwa 
Kolbuszowa, cmentarz parulinlny, parking 
przy cmentarze wy oraz pasy zieleni wzdłuż 
rzeki Nil i ul. T. Kościuszki, Po zakończeniu 
sprzątania worki z posegregowanymi odpad
kami ustawiono przy budynku gospodarczym 
szkoły. Uczniowie podsumowali całą akcję, a 
jej wyniki zebrali w arkuszu roboczym. 

IWOKA STOB1ERSKA 
URSZULA SZEPJEN1EC 
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E R W I S I N H O R M A C Y J " S f ? 

RADY MIQSMK| 
w Kolbuszowej 

I N W E S T Y C J E W G M I N I E K O L B U S Z O W A 
Trwają prace modernizacyjne obiektów oświatowych i kulturalnych na terenie naszej gminy. 
Wspierane przez fundusze unijne inwestycje zakończone zostaną jeszcze w tym roku. 

Jedną z nich jest rozpoczęta w czerwcu 2005r, „ R O Z B U 
DOWA G I M N A Z J U M W K U P N I E " - projekt realizowany 
w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego, działami? 3.5.1. Rozwój infrastruktury edukacyjnej 
i aportowej, współfinansowany w 75% przez Europejski Fundusz 
Rozwoju Regionalnegoi w 10% przez Budżet Państwa. Inwestycja 
o wartości 1.161,659,5(3 PLN zakłada budowę trzeciego -północ
nego segmentu szkoły, który przed rozpoczęciem prac znajdował 
się w stanie surowym, zamkniętym. Na powierzchni użytkowej 
1-101,10 m znajdować się będzie 12 nowych sal lekcyjnych, 
sanitariaty i gabinet higieny szkolnej. Dotychczas młodzież 
gimnazjalna odbywała Lekcje w dwóch oddanych wcześniej do 
użytku segmentach szkoły. Z powodu braku miejsca, na potrzeby 
dydaktyczne została zaadoptowana część pomieszczeń socjalnych, 
które niestety nie spełniały standardów nauczania. Natomiast 
nauka dzieci szkoły pudstawowej odbywała się w starym budynku, 
którego warunki pozostawiają wiele do życzenia. Po zakończeniu 
inwestycji, do nowego, trzeciego segmentu zostanie przeniesione 
gimnazjum, a uczniowie szkoły podstawowej zajmą sale lekcyjne 
w dwóch pozostałych obiektach, z których dotąd korzystali gimna
zjaliści. Pomieszczeniom socjalnym, przekwalifikowanym na sale 
lekcyjnej przywrócone zostanie pierwotne przeznaczenie. Nowy 
budynek szkolny przy stosowany został do potrzeb uczniów nie
pełnosprawnych, (sanitariaty z odpowiednim osprzętem, winda 
dla niepełnosprawnych, podjazdy z poręczami na zewnątrz szko
ły). Oficjalne otwarcie nowego segmentu Gimnazjum w Kupnie 
odbędzie się 1 października 2006r. 

gionalnego, również wspomagana w 75% przez Europejski Fundusz 
Rozwoju Regionalnego i przez Uuctżet Państwa. 

W ramach powyższego projektu prowadzona jest moderni
zacja i rozbudowa budynku biblioteki i nadbudowa pietra nad jej 
nowszą częścią. Dzięki temu biblioteka zyska dodatkowo 291 m1 

powierzchni użytkowej, osiągając łącznie 10S7 Dł£ W nowo wybu
dowanym piętrze będzie się znajdować sala wystawowo, czytelnia 
oraz, wyposażona w komputery, czytelnia elektroniczna i inter
netowa. Wewnątrz obiektu odnowiono i poszerzono sanitariaty, 
przystosowano je dla osób niepełnosprawnych, zainstalowano 
windę towarową dla transportu książek z nowego magazynu 
kompaktowego, znajdującego się w piwnicach. Przeprowadzono 
wymianę stolarki okiennej w budynkach biblioteki, wykonano 
ocieplenie i elewację zewnętrzną oraz modernizację dachu. Ej-
blioteka wyposażona zostanie w nowoczesne meble biurowe i 
biblioteczne. Całkowita wartość inwestycji to 1.211.557,55 PLN. 
Zakończenie prac planowane jest na listopad br. 

• 
' 0 N V * * b o i * 

Pcoji-kl współfinansowany przez Unię Europej
ska z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regith |f> 
n.itnego w urnach Zintegrowanego Pingumu 

Guer.KyJurgn Rozwoju Regionalnego 

ZPORR 

m 1'rojekL współfinansowany precz. Unie Europej- f 

ska z Europęjakiego Funduszu Rozwoju Regin-
nalncgo w ramach Zintegrowanego Programu %Ą 

Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 

ZPORR 

Kolejną gminną inwestycją jest „ROZBUDOWA I NAD
B U D O W A M I E J S K I E J I P O W I A T O W E J B I B L I O 
T E K I P U B L I C Z N E J " • działanie 3.1. Obszary wiejskie, 
inwestycja Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Re-

Ko êjną inwestycją, na którą Gmina pozyskała środki unij
ne, jest „ R E K U L T Y W A C J A S K Ł A D O W I S K A OD
P A D Ó W K O M U N A L N Y C H W K O L B U S Z O W E J " 
- działanie 3.1 Obszary wiejskie, prowadzone w ramach Zinte
growanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego. Koszt 
inwestycji szacuje się na 2.683.944,01 PLN. Dofinansowanie ze 
środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego wynosi 
1,341.972,00 PLN (50%), a z Budżetu Państwa 268.394,40 i 10%| 
W wyniku przedłużającej sie procedury przetargowej, rozpoczęcie 
inwestycji przypadnie na październik 2006r. 

H 

Tcojekl współfinansowany przez Unię Europej
ska z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regio
nalnego w urnach Zintegrowanego Programu 

Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 
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Gmina Kolbuszowa wdrożyła również, w ramach Sektoro
wego Programu Operacyjnego, projekt pod nazwą „M.ODER-
N I Z A C J A I P R Z E B U D O W A D O M U K U L T U R Y 
W K O L B U S Z O W E J G Ó R N E J " . Dofinansowana z Eu
ropejskiego Funduszu Orientacji i Gwarancji Rolnej w kwocie 
450.00,00 PLN inwestycja, będzie wynosić w całości 814.-B62.64 
PLN. Modernizacja obiektu rozpoczęła się 15,]2.2005r. i pro¬
wadzona jest w trzech etapach. Do tej pory wykonano roboty 
rozbiórkowe, wyburzeniowe oraz demontaż zużytych instalacji 
sanitarnych i elektrycznych. Wymieniono stolarkę okienną, insta
lację gazowąh wodno - kanalizacyjną, instalacje kotłowni i central
nego ogrzewania. Ostatni etap prac obejmował będzie wykonanie 
termorenowacji elewacji, przebudowę schodów, pochylni dla osób 
niepełnosprawnych oraz nowego tarasu wejściowego i zadaszo

nej sceny zewnętrznej. Wokńl budynku 
zostanie uporządkowany teren Ponadto 
prace obejmą: wyposażenie technologicz
ne kuchni i sali konsumpcyjnej. 

m . — unnwi Mrmr 

553 o FrajekL współlinansort-my przez Unie Europej
ska z Europejskiego Funduszu Rozwoju Rcgto-
ufnego w rantach Zintegrowanego Programu 

Operacyjnego Rqzwo}u Regionalnego 

ZPORR 

Trwają budowy dróg i chodników w gminie Kolbuszowa 
N a t e r e n i e m i a s t a i g m i n y K o l b u s z o w a 

t r w a j ą b u d o w y n o w y c h u l i c i c h o d n i k ó w , 
U d a t o s i ę j u ż z a k o ń c z y ć r o z p o c z ę t ą w u b i e 
g ł y m r o k u b u d o w ę u l i c y prof , Ż y t k o w s k i e g o 
w K o l b u s z o w e j w r a z z p r z y l e g ł y m i u l i c a m i . 

Położona została druga warstwa nawierzchni asfaltowej i 
wykonane sięgacze. 

Wartość inwestycji to koszt rzędu 700 tyś. zł. Również prze
budowywana droga gminna Nowa Wieś- Borek, oddana została 
do użytku. Na długości 0r5 kin położono nawierzchnie asfaltową. 
Zakończono także budowę drogi dojazdowej do coientarza komu
nalnego przy ul. Sokołowskiej w Kolbuszowej, gdzie również po
łożono nawierzchnię asfaltową. W przyszłym roku planowana jest 
realizacja całości zadania: budowa chodnika, miejsc postojowych 
oraz wykonanie oświetlenia. Remonty trwały także na drodze nr 
875 w Woryni, gdzie inwestor Podkarpacki Zarząd Dróg Woje
wódzkich dokonał odnowy odcinka asfaltu. Na osiedlu Prefabet 
rozpoczęto budowę ulic Budowlanych 1 el ap oraz Rządzkiego. Na 
dzień dzisiejszy przygotowywany jest teren pod ułożenie pierwszej 
warstwy, a następnie kolejnych łącznie z nawierzchnią asfaltową. 
Wartość zadania szacowana jest na 600 tyś. zk Na Osiedlu Polna 
także rozpoczęto roboty drogowe. W trakcie jest budowa ulicy 

Runont ulky Zbożowej w Kolbus2ow?j. 

Zbożowej, na której zostanie położona nawierzchnia asfaltowa. 
IjOO tyś. wartość inwestycji w całości pokrywa Gmina Kolbuszo
wa. Aktualnie modernizowany jest plac obok budynku Urzędu 
Miejskiego, gdzie trwa jego sukcesywne utwardzenie. 

Rcintmtawnna druga wojewódzka Kołhimzwutt - S<pfciszóu> Mtp, 
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Z obrad Rady Miejskiej 
31 s ierpnia br odby!a s i ę L I 

sesja V kadencj i R a d y Miejskiej 
w Kolbuszowej. 

Porządek obrad obejmował miedzy in
nymi informacje: o działalności Burmistrza 
Kolbuszowej w okresie między sesjami, Prze
wodniczącej Komisji Oświaty Ewy Wójcickiej 
na temat przygotowania placówek oświato
wych z terenu Miasta i Gminy Kolbuszo
wa do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 
2U0G/2007. Rada Miejska podjęła uchwałę, 
wnioskowaną wspólnie przez Radę Pedago
giczna., Radę Rodziców i Samorząd Uczniow
ski Gimnazjum w Kupnie w sprawie nadania 
imienia szkole imienia „Jana Pawła IF . W 
kolejnym punkcie obrad, Przewodnicząca 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych Uarbara Jabłońska poinfor
mowała Radę o działalności i realizowanym 
przez GKRPA programie profilaktycznym. 
Kierownik Miejsko- Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Agnieszka Flis- Sudoł 
przedstawiła projekt Gminnej Strategii Roz
wiązywania Problemów Społecznych Miasta 
i Gminy Kolbuszowa na lata 2006-2020, po 
czym Rada Miejska podjęła uchwałę przyję
cia powyższego projektu. 

Rada Miejska podjęła ucbwnły: w spra
wie zawarcia umowy użyczenia pomiędzy 

Parafią Rzymsko- Katolicką p.w. Św. Bra
ta Alberta w Kolbuszowej, a Gminą Kolbu
szowa, przyjęcia przez Gminę Kolbuszowa 
do wprowadzenia 
zadań z za kresu 
administracji rzą
dowej tj. wykonania 
w imieniu Wojewo
dy Podkarpackiego 
niektórych zadań z 
zakresu przyjmowa
nia wniosków pasz
portowych, zmian 
w budżecie Miasta i 
Gminy Kolbuszowa 
na rok 2006, określe
nia zakresu i formy 
przedkładanej przez 
Burmistrza Kolbu
szowej informacji i 
przebiegu wykona
nia budżetu Miasta i 

Gminy oraz wykonania planu finansowego 
gminnych instytucji kultury za I pob ocze, 
podjęcia zobowiązania w zakresie realizacji 
w roku 2U07 zadań inwestycyjnych: ..Budowa 
kanalizacji sanitarnej we wsi Zarobki", „Budo
wa kanalizacji sanitarnej we wsi Świerczów", 
„Budowa kanalizacji sanitarnej we wsi Kol

buszowa Dolna strona północna", „Budowa 
chodnika dla pieszych przy drodze krajowej 
nr 9 na odcinku Kolbuszowa Dolna- Zarębki", 
w sprawie nabycia do zasobów komunalnych 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej po
łożonej w Kolbuszowej Górnej oraz wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie i odst̂ pieme od 
obowiązkowego przetargowego trybo zawar
cia umowy dzierżawy nieruchomości grun
towej stanowiącej własność Miasta i Gminy 
Kolbuszowa położonej przy ul. Partyzantów 
przeznaczeniem pod garaże. 

Justyna Mucha 

Trwają budowy dróg 
i chodników w gminie 

Kolbuszowa 
ca\ ze str. 9 

Dzięki staraniom Posła na Sejm Zbi
gniewa Chmielowca i władz Gminy roz
poczęto modernizację drogi wojewódzkiej 
Kolbuszowa- Sędziszów Młp. Głównym 
inwestorem jest Podkarpacki Zarząd Dróg 
Wojewódzkich. Na długości 2,7 km położono 
nową nawierzchnie asfaltową oraz wykona
ne zostały pobocza. W najbliższym czasie 
rozpocznie się również budowa chodnika o 
długości 250m na uł. Mieleckiej w Kolbu
szowej Dolnej, 

Do końca bieżącego roku Gmina 
Kolbuszowa planuje remont ul. Zielonej 
w Kolbuszowej oraz przebudowę skrzyżo
wania ulic Sw. Brata Alberta z Obrońców 
Pokoju, budowę chodnika do wsi Werynia 
i parkingu obok bloków przy uł, Ruczki. 
Rozpoczną się też praca przy budowie drogi 
Domalków- Zagranieze, drogi dojazdowej 
do bloków byłego POM-u oraz dokończenie 
budowy drogi w Swicrezowie. Wartość wy
żej wymienionych robót to 1 140 000 zł. 

Justyna Mucha 

GMINA 
F A I R P L A Y 

Otrzymal iśmy c e r t y f i k a t 
G m i n a Fair Play 2006 

Już po raz trzeci Kapituła Konkursu 
„Gmina Fair Piay" Krajowej Izby Gospo¬
darczej oraz Fundacji „Instytut Badań 
nad Demokracją i Przedsiębiorstwem 
Prywatnym" uhonorowała Gminę Kolbu
szowa zaszczytnym tytułem i certyfikatem 
„Gmina Fair Play". Gala V edycji konkursu 
odbędzie się 29 września 2006 w Sali Koncer
towej Pałacu Kultury i Nauki w Warszawie, 
podczas której Burmiatrzowi Kolbuszowej 
Janowi Zubie wręczona zostanie nagroda. 

Organizowany przez InstytJl Badań nad 

INFORMACJA 
Urząd Miejski w Kolbuszowej informu

je, że rolnicy, którzy w wymaganym terminie 
zgłosili szkody w gospodarstwach rolnych wy
wołane suszą i są płatnikami składki KRUS 
mogą składać wnioski w Miejsko- Gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecznej w Kolbuszowej 
uh Obrońców Pokoju 21 A w terminie do 15 
października 2006 roku o wypłatę świadczeń 
z tegu tytułu, 

ZASTĘPCA BURMISTRZA 
MAREK GIL 

Demokracją i Przedsiębiorstwem Prywatnym 
konkurs w głównej mierze pragnie wyróżnić 
gminy przyjazne dla inwestorów oraz zwięk
szyć ich zainteresowanie lokalnym rynkiem. 
Za cel stawia sobie promowanie jasnych relacji 
pomiędzy przedsiębiorcami oraz mieszkańca
mi gminy, a także współpracy biznesmenów z 
gminami. Czujemy się niezwykle wyróżnieni, 
że w gronie nagrodzonych samorządów znala
zła się Gmina Kolbuszowa. 

JUSTYNA MUCHA 

Burmistrz informuje 
Zgodnie z uchwało. Ifndy Miejskiej w Kol

buszowej nd miesiąca października zostaje wpro-
wadziina selektywna zbiórka odpadów na lereniE 
miasta Kolbuszowa. Każdy kio posiada untowę ?. 
ZUK na wywóz śmieci otrzyma bezpłatnie worki 
w kolorach: 
• niebieski- makulatura 
• zielony- szkło kolorowe 
• biały- szkło białe 
• żółty- plastik 
• czerwony- puszki i drobny złom 

Każde gospodarstw dnmnwe utrzyma ulotką 
opisująca zasady segregacji wraz z terminami od
bioru pełnych worków, które należy w dniu odbioru 
wysławić przed posesję. Dodatkowe informacje 
można uzyskać w Zakładzie Usłog Komunalnych 
ul Piekarska, tyld. 017 2272 222. 
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TAK, L U B I Ę S Z K O Ł Ę . . . 
Z r a d n y m D a r i u s z e m B ź d z i k o t e m - c z ł o n k i e m Z a r z ą d u 

P o w i a t u w K o l b u s z o w e j , r o z m a w i a B e n e d y k t P o p e k 

Na początku września rozpoczął się 
nowy rak szkolny- Który to juz rok dla 
pana jako nauczyciela i jako dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Komorowie? 

- Przyznam się, że mnie pan zaskoczył 
lym pytaniem, ale odpowiem... zaraz, Lak, to 
już 15My rok jak pracuję w szkoli-. Na poczqtku 
to by]y nawet dwie szkoły - macierzysta w 
Komorowie i druga w Hucie Komorowskiej, 
W obydwu pracowałem po3/2 etatu. Th były 
wspaniałe czasy. ..Wie pan, że uczyłem wtedy 
praktycznie wszystkiego; od muzyki w klasie 
II, poprzez technikę, historię, matematykę, aź 
po język rosyjski w kl. VIII. Niewiarygodne, 
ale taka była wówczas rola młodego nauczy
ciela. Dzisiaj już uczę dzieci tamtych ucziuów 
Sympatyczne są to wspomnienia. No a bycie 
dyrektorem szkoły Lo już inne problemy, przy
jemności, trochę inny świat, klóry trwajuż 
10-ty rok. Przy okazji pozdrawiam swoje kole
żanki i kolegówH zarówno z tamtych lot jak i 
tych z którymi współpracuję obecnie w naszej 
szkole w Komorowie. 

Mozę to pana rozśmieszy że zapytam o 
tak prostą rzecz. Lubi pan swoją szkolę? 

- Czy lubię szkolę? Nie można pracować 
w szkole i być dla niej obojętny. W szkole o 
fachowości nauczyciela świadczy również na¬
stawienie nauczyciela do uczniów, rodziców, do 
wszystkiego czym la społeczność żyje. Chciał
bym, aby moi uczniowie powiedzieli, że nasz 
dyrektor lubi szkolę. Mimo czasami różnych 
sytuacji ja jednak ostatecznie innego uczucia 
nie doznaję. Tak, lubię szkolę .. 

Co pan lubi najbardziej w swojej szko
le? 

- Wie pfln co - po prostu lubię szkołę 
- również z jej głośnymi przerwami. Przez 
pewien okres czasu mieszkałem z rodzina, w 
przyszkolnym mieszkaniu służbowym, i wie 
pan ca było wtedy iiajgortEfl? To ogromna cifiza 
wokół murów szkolnych w czasie wakacji... 

Rozmawiając z tak doświadczonym 
samorządowcem, politykiem, a przede 
wszystkim z długoletnim nauczycielem i 
dyrektorem szkoły, nie sposób niezakaczyć 

o wielką politykę. Jak ocenia pan zacho
dzące obecnie zmiany w szkolnictwie, 
politykę PIS i działania ministra Ramona 
Giertycha? 

- Pan przesadza. Na pewno nie czuję się 
politykiem, a i z tyin doświadczeniem bywa 
różnic. Myśląc o zmianach w oświacie o któro 
pan pyta, patrzę na nie z perspektywy mijają¬
cych lat i twierdzę, że jednak wprowadzenie 
gimnazjum jako kol ej nego szczebla w edukacji 
spowodowało więcej strat wychowawczych niż 
samych korzyści edukacyjnych. Środowisko 
nauczycielskie mewi o tym coraz głośniej, wtór 
uje mu glos rodziców. Trudne sytuacje wycho
wawcze, którymi się boiyka gimnazjum Lo nie 
tylko wynik wpływu mediów, czy tak zwanych 
trudnych czasów. Wystarczyło w swoim czasie 
przeanalizować* księgi urodzeń dzieci w urzę
dach stanu cywilnego, przewidzieć społeczno 
następstwa naszego wejścia do Unii Europej
skiej i po prostu doposażyć szkoły w pracow
nie multimedialne, a środki przeznaczone na 
budowę nowych obiektów przeznaczyć na bu
dowę np. sal gimnastycznych. Niestety, myślę 
że do tych błędów tam „na gói-zc" nikt się już 
nie przyzna. No a znaczenie polityki PIS-u w 
oświacie? Dobrze, że zaczyna się głośno mowie 
o problemach w szkolnictwie. Wie pan, my w 
szkołach zawsze staramy się wychowywać na
szych uczniów w duchu patriotycznych warto
ści. Drak patriotycznego wychowania - proszę 
się nie obrazić- laczej drążą media, środki tzw. 
masowego przekazu. 1 tu jest problem. Ktoś 
powie, że uczymy się wolności mediów, a ja od
powiem, że szkoda, iż tak nieodpowiedzialnie 
a przez to tak boleśnie. 

Od 1998 roku jest pan radnym powia
towym. Jak pan ocenia sytuację w szko
łach prowadzonych przez Powiat. Co przez 
dwie kadencje udało się w nich zmienić 
na lepsze? 

- W tej dziedzinie na pewno się nie cofamy, 
a powiem wręcz, że z perspektywy obiektów, 
nasze szkoły zaczyn aj a. nabierać odpowiednie
go wyglądu i estetycznego, a przede wszystkim 
funkcjonalnego. Stosunkowo najmniej mamy 
problemów w LG. Myślę, że ta jednostka staje 

się nawet naszą chluba, również dzięki osiąga
nym przez uczniów wynikom. Szkoły zawodowe 
ze względu na swój charakter, a także swoisty 
zastój inwestycyjny mają większe problemy, z 
którymi starami się jak tylko możemy walczyć. 
Do tego dochodzi potrzeba stałego poszukiwa
nia ucznia poprzez odpowiednie ofeity kształ
cenia. Wszystkie te wyzwania przyjmujemy. 
Myślę, że to nasi uczniowie dostrzegają, 

A co panu zdaniem należałaby jesz
cze zmienić żeby te nasze szkoły stały 
się bardziej atrakcyjne, zwłaszcza dla 
uczniów? 

- Wspomniałem już, że nasze szkoły 
wymagają olbrzymich imkładów inwestycyj
nych. Przecież uczniowu-, którzy przychodzą 
do naszych szkół średnich muszą mieć kom
fort nauki porównywalny z tym do czego byli 
wcześniej przyzwyczajeni. No i oczywiście po
ziom kształcenia ma dać w efekcie możliwość 
swobodnego wyboru studiów. Szkoły zawodo
we zas, mają przygotować do pracy w takich 
zawodach, które są poszukiwane na rynku, 
pracy. Cieszy mnie fakt, że zarówno p. Starosta 
Romaniuk jak i p. Wicestaosta Macheta dość 
skutecznie wspomagają dyrektorów naszych 
szkół w Lym zakresie. 

Jako pr-zewodniczący Rady pierwszej 
kadencji, i członek Zarządu drugiej ka
dencji bral pan czynny udział w tworzeniu 
samorządu powiatowego w Kolbuszowej. 

cd. na słr. 12 
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Jak po ośmiu latach ocenia pan jego 
fun kcjonowanie ? 

-Cóż, I kadencji! - patrząc z perspektywy 
czasu - byta dla mnie dragą po doświadczenie. 
Przyznaję* że wówczas w l9yS r. decyzję o 
kandydowaniu podjąłem z pobudek właśnie 
śwjeżo upieczonego dyrektora szkoły Liczy-
łeni, że bycie radnym i to w dodatku powiato
wym spowoduje, że coś więcej uda się dła mojej 
szkoły, lokalnego gmimiego środowiska oświa-
toviTgo uzyskać. W efekcie jednak coraz pełniej 
dostrzegałem olbrzymie znaczenie samorządu 
dla funkcjonowania całego lokalnego społe
czeństwa. Po ośmiu latach funkcjonowania 
Powiatu myślę, że nasz samorząd powiatowy 
furkejonuje dojrzałej Jest bardziej okrzepły, a 
dzięki operatywności Starostów ciągle pełen 
wigoru i nowych pomysłów. A mnie osobiście 
cieszy fakt traktowani a swojej pracy nie tylko 
preez Zarząd, ale również większość radnych 
jako odpowiedzialna służbo, mamy też oczy
wiście w Radzie swoiste rodzynki, ale to już 
temat na inną chyba i-ozmowę. 

Znam ludzi którzy twierdzą, ze obecne 
władze Powiatu, zwłaszcza Starostowie 
nie dokonali niczego szczególnego poza 
zwykłym wykonywaniem swoich obowiąz
ków pracowniczych uymhającychjahhyz 
ich zakresów czynności- Czy pan chciałby 
się do tego w jakiś sposób odnieść? 

- Wie pan, osoby publiczne - a lakimi są 
Starostowie - z natury rzeczy muszą być od
porne na różne opinie, czasami nawet bardzo 
niesprawiedliwe. 1fe o których pan wspomina 
do takich należą i naprawdę ludzi, którzy je 
ferująjest nie wielu. Myślę, że nie ma się czym 
przejmować. Ja znam opinie o pracy naszych 
Starostów zgoła odmienne, a tych proszę mi 
wkrzyć jest o wiele więcej. 

Co pan uważa za największy sukces 
mijającej kadencji? 

- Myślę, że jednak względny apokój na 
lina współpracy ftady Powiatu i Zarządu. Było 
to możliwe, tak mi się wydaje, dobrą pracą Zu-

Ztirząd Powiatu Kotbuszou-nhiego w pełnym składzie. 

rządu, aktyw
nością staro
stów, co zostało 
dostrzeżone i 
docenione przez 
radnych. Myślę, 
że ta skutecz
ność działania 
jest nie bez 
znaczenia, gdy 
bierzemy pod 
uwagę trudną 
sytuację finan
sową Powiatu. 
No i len Zarząd 
potrafił dogady
wać się z Wójtami i Radami Gmin, któiym ze 
swej strony należą się słowa gorących podzię
kowań. Wspólnymi siłami udało się poprawić 
lub wybudować kilkadziesiąt ładnych kilome
trów dróg. A przecież obok tego szły wspaniałe 
inwestycje w Szpitalu, Ośrodkach Zdrowia, 
Szkołach, Mamy Wypożyczalnię Sprzętu Re
habilitacyjnego, Warsztaty Terapii Zajęciowej. 
Dzięki coraz bardziej partnerskim stosunkom 
z Uniwersytetem Rzeszowskim umacnia się 
pozycja wydziału zamiejscowego w Weryni. 
To cieszy. 

A za swój sukces jako radnego i człon* 
ka Zarządu co pan uznaje? 

- Proszę pana, przecież ja w tych wszyst
kich procesach decyzyjnych uczestniczyłem. 
Na pewno nie do przecenienia jest rola panów 
Starostów, bolo oni w większości inspirowali be 
działaniu. Jednak trzeba zaznaczyć, że zarów
no pani Stasia Siec. pan Słanisław Mazan czy 
moja osoba brały w tym dośż aktywny udział. 
Dla mnie dużą przyjemnością było korzystanie 
z doświadczenia i fachowości pani Eli Wróbel 
- naszej Sekretarz Powiatu, czy również fa
chowości pani Gosi Mokrzyckiej - Skarbnika 
Powiatu. Wszystkim za tę współpracę chcia
łem w tym miejscu serdecznie podziękować. 
W sposób szczególny dziękuję za wzajemną 
pomoc i ws|łołprace moim kolegom radnym z 

Fot. B Papek 

ę 

Gminy Majdan - panu Ryśkowi Leptuchowi 
oraz panu Andrzejowi Wojnasowi. 

Czytełnicy mieliby pewnie pretensje 
gdybym nie zapytał o wasze porażki. Były 
takowe? 

- I.lyły potknięcia, były niekiedy twórcze 
spory na zarządach, ale ostatecznie wszystkie 
spory miały właśme twórczy charakter Może 
nie w kategoriach porażki, ale pewnego nie
dosytu pozostawiłbym sprawę ciągle jednak 
nie dofinansowanej sieci dróg powiatowych. 
I trudno tutaj podpierać się statystykami, że 
jednak nasz Powiat w porównaniu z innymi 
powiatami zrobił bardzo dużo w tym obszarze. 
Niestely za późnienia są ogromne a pieniążków 
ciągle brakuje lub są niewystaiTzające. 

Znając pana zaangażowanie na rzecz 
właściwego, czyli dynamicznego i uczci
wego, ze tak powiem, funkcjonowania 
samorządu powiatowego, pewnie nie rzu
ci pan władzy na bruk i nie wycofa się z 
dalszej działalności w Powiecie? 

- Cóż, biorąc pod uwagę skuteczność dzia
łania tego Zarządu z tymi Starostami nie moż
na się wycofywać Pamiętać jednak należy, że 
ostateczna decyzja należy do wyborców i to 
oni mają rację kto ma ich dalej reprezentować 
na Torum Gminy czy Powiało, 

Opracs wygrania tuyborów, zdrowiał 
jak najwięcej uśmiechów kochanej żony, 
czego jeszcze panu życzyć? 

- W czasie pierwszej kadencji obok już 
dwóch synów urodziły nam się dwie córecz
ki. Druga kadencja na tym polu już nie była 
tak owocna. A mówiąc nieco poważniej życzę 
sobie przede wszystkim zawsze spokoju, wza
jemnego zrozumienia, zdrowia i szacunku w 
Rodzinie. Rodzina jest dla nmienąj ważniejsza. 
Ajako, że oboje z żoną jesteśmy nauczycielami 
to wszystkim koleżankom i kolegom po fachu z 
okazji Święta Edukacji Narodowej życzę dużo 
satysfakcji z wykonywanej pracy zawodowej. 

Tbga więc życzę panu z całego ser
ca, w imieniu czytelników „Przeglądu", 
redakcji, no i własnym. Dziękuję za raz-
mowę. 

Członek Zarządu D. Bzdzikot należy do najahtywniejszycli- Fot. B. Popek 
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nOwegO r o k n Szko lnego . Bogda* Romaniuk, wicesUrosta p^Wal-
** demar Macheta, pi-zewodmczący Hady Ko-

]l!ITfidll HlMIimi 

a 

i/szf polową podzcas uroczystej inauguracji roku szkolnego odprawił 
ks. Artur Progorowit-z 

Miodzie? Zespołu Szkól Agrotechniczna - Ekonomicznych 

niiika. wtanlaroaty W. Machcty, oraz pi-zewodnuząceRa 
Rady Rodziców A Przybyło. 

dziców p. Adam Przybyło oraz uczniowie 
i nauczyciele naszej szkoły. 

Inauguracja zostało poprzedzona Ito.ą 
świętą na boisku szkolnym, której przewod
niczył ks. Artur Progorowicz. Społeczność 
szkolną oraz zaproszonych gości powitał dy
rektor Stanisław Olszówka Szczególnie 
ciepłe słowa skierował do uczniów, życząc im 
sukcesów w roku szkolnym 2006/2007. Na¬
stępnie głos zabrali zaproszeni goście. Zwró
cili uwagę na rolę edukacji w życiu człowieka 
oraz na piękne otoczenie szkoły, które sprzyja 
dobrym warunkom kształcenia. Nauczycie
lom i uczniom przekazali życzenia owocnej 
pracy Po wystąpieniach gości uczniowie klas 
drugich przedstawili krótki montaż słowno 
- muzyczny, po czym zebrani udali się do kias 
na spotkanie z wychowawcami, 

Wioletta Majewska 

Z ostatniej chwili... 

Ruszyła 
modernizacja 

dróg powiatowych 
Wprawdzie z lekkim opóźnieniem, ale 

ruszyły roboty na jedenastu odcinkach 
dróg powiatowych. Kładzione są tam m.in. 
nowe nawierzchnie dywanowe asfaltowe. 
Więcej na ten temat w następnym numerze 
"Przeglądu". 

(tkł 

Starostowie kolbunzowiey doglądają prac przy 
modernizacji dropi powiatowej w Widcłce. 

Fot. B. Papek 
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a P o w i a t e m R o m a n o w s k i m n a U k r a i n i e , w d n i a c h 11 - 1 7 w r z e ś n i a br . 2 3 - o s o b o w a d e l e g a c j a 
z naszego p o w i a t u p r z e b y w a ł a z o f i c j a l n ą w i z y t ą w R o m a n o w i e , B e r d y c z o w i e , a p r z y o k a z j i 
w i n n y c h m i a s t a c h n a s z y c h w s c h o d n i c h s ą s i a d ó w . 

Powiat Romanowski śpiewem wito Pntakdw z Kolhu%zntvej- Fot. B. Popek 

Tym razem by ta lo delegacja niższego 
szczebla samorządowego, złożona głównie z 
kierowników niektórych wydziałów Starostwa 
Powiatowego, szefów jednostek podległych, 
oraz osób wydelegowanych przez poszczególne 
gminy. Ze względu na planowany stosunko
wo długi, bo aż sześciodniowy pobyt i dość 
wyczerpujący, zwłaszcza fizycznie, program 
pobytu skład osobowy delegacji kształtował 
się niemal do ostatniego dnia. Ostatecznie 
wyjechali więc najbardziej wytrwali, odważ
ni, odporni na przewidywane różnego typu 
warunki. Na czele kolfcmszowskiej delegacji 
stanęli: radny Rady Powiatu Grzegorz Ro
maniuk i szef promocji Powiatu Katarzyna 
Cesarz - osoby operatywne, energiczne i do
brze zorientowane w tamtejszych realiach. 
Oprócz nich znaleźli się pracownicy Starostwa: 

Reprezentacje ahti powiatów po meczu i rozdaniu pucharów. 

Eugeniusz Szczebiwilk, Grzegorz Zie
miański, Janusz Stąpor, Benedykt Popek, 
Anna Gunia, szefowie jednostek podległych: 
Jan Ziobro, Wanda Pieniek, J6zef Halat, 
Maria Wesołowska, osoby wydelegowane 
praez poszczególne gminy: Klaudia Babiarz, 
Renata Narog, Kazimierz Pieni ek, Ja
cek Cieśla, Ignacy Wiącek, „Kapela Po
gody* w składzie: Władysław Pogoda, Jan 
Kosiorowski, Stanisław Rudny, Teresa 
Pruchnik, Czesława Cyran, tłumacz języka 
ukraińskiego Andrzej Selwa, ojaz kierowca 
Franciszek Kowalski, 

Po przekroczeniu granicy i wielogodzin
nej męczącej jeździe autokar dotarł do granic 
miasta Żytomierza. Tam nastąpiło pierwsze 
powitanie kolbuszowski ej delegacji specjalnie 
upieczonym kołaczem przez reprezentantów 

powiatu roma¬
nowskiego - ze
spół obrzędowTy 
i przedstawicieli 
władz, na czele ze 
starostą Waleri* 
jem Jasińskim, 
przewodniczą
cym tamtejszej 
Rady Mikołajem 
Dej Benem, oraz 
księdzem Ry
szardem Dziu
bą proboszczem 
z IŁomanowa. 
kolbuszowskim 
rodakiem. 

W imieniu delegacji holbuszowskiej chleb odbiera 
G- Romaniuk i K. Cesarz. 

Laureatka konkursu poezji K. Babiarz recytuje 
wiersz Szewczenki w romanowskim liceum. 

Następnego dnia, przy okazji występu 
„Kapeli Pogody" w studio nagrań Rozgłośni 
Radia „Kijów" członkowie delegacji mieli oka
zję do zwiedzema najciekawszych zabytków 
i miejsc Kijowa, imim Kijowsko - Peczerskoj 
Ławry, Złotej Bramy Majdanu Niezależno¬
ści. Placu Sofijskiego z pomnikiem Bohdana 
Chmielnickiego i kilku przepięknych Xl, XTJ 
- wiecznych cerkwi - soborów. Jeśli chodzi o 
aspekt turystyczny to jeszcze wt następnych 
dniach powtórzyła się okazja do zwiedzenia 
tak ciekawych miejsc jak: Muzeum Kosmo-
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Naxz "ambasador" w Romanowie ks. R. Dzioba 
na tle swojej świątyni. 
nantyki im. Karolewa w Żytomierzu, Ka
mieniec Podolski - kościół i zamek, Chocim 
- zamek, oraz Okopy Świętej lYójcy i Brama 
Kamieniecka. „Kapcia Pogody" koncertowała 
w Wyższej Szkole Pedagogicznej - Instytucie 
Sztuki w Żytomierzu oraz w tamtejszej Szkole 
Muzycznej. 

W dniu wojewódzkiego festiwalu kultuiy 
polskiej w Romanowie, tj. 15 września br. od
było się oficjalne powitanie delegacji polskiej 
z Powiatu Kolbuszowskiego. Pięknie udekoro
wano Hagami państwowymi Polski i Ukrainy 
budynki Starostwa Powiatowego i Powiatowe
go Domu Kultury, liczne (lagi przed budynka
mi, złączone godła obu państw na ścianie fron
towej Hornu Kultury doskonale podkreślały 
rodząca się oddolnie, autentyczną przyjaźń, 
między tymi dwoma słowiańskimi naroda
mi. Mimo powszedniego dnia w Romanowie 
wyczuwało się atmosferę święta. Wszyscy co 
ważniejsi dygnitarze, chór „Dlia Duszi", orkie
stra dęta, pracownicy urzędów, liczna grupa 
mieszkańców miasta, no i nasz „ambasador" 
ksiądz Ryszard Dziuba-wszyscy wyczekiwali 

"Vii Dni Kultury Polskiej na Ukrainie". Na scenie w Berdyczowie "Kapela Pogody". 
nazwisko Jasiński, a starosta polski, kolbu
szowski nosi ukraińskie nazwisko Romaniuk. 
Jak to się czasem dziwnie składa. Skoro już 
padło słowo „sfakan" to należy zaznaczyć, że w 
czasie całego pobytu na Ukrainie, ani podczas 
oficjalnych, ani nieoficjalnych spotkań nie było 
żadnego pijaństwa. Te tradycje na Ukrainie 

Największą rolę w organizacji pobytu delegacji kalblwzowskiej na Ukrainie 
odegrała pani zastępca starosty O. M. Roih. Doi:ertil to również Wt. Pogoda, 
wręczając symboliczny upominek. 

Polaków z Kolbuszo
wej. Wreszcie nasz 
autokar dotarł na 
plac, wprost przed 
Starostwo. Wzrusze
nie Kolbuszowian 
ogromne, trudne do 
opisania słowami. 
Radosne powitanie 
wysiadających, bra
wa i śpiew. Śpiewali 
wszyscy. Oni prze
pięknie śpiewają, 
zdolności do śpie
wania wszyscy tam 
mają chyba wrodzo
ne. W imieniu miesz
kańców i władz Powiatu Romanowskiego sta
rosta Waleri Jasiński i przewodniczący Rady 
Powiatu Mikołaj Dcjsan, choć oficjalnie lo 
jednali bardzo ciepło powitali delegację ziemi 
kolbuszowski ej 1Vzy młode, urodziwe Ukrain
ki w strojach ludowy cli, f sprezentuj ące ziemię 
romanowską powitały swoich gości okazałym 
bochnom chleba, 
kołaczem, wręczjąe 
go uroczyście rad
nemu Grzegorzo
wi Romaniukowi 
i pani Katarzynie 
Cesarz. Potem było 
oczywiście dalsze 
śpiewanie. Wszyscy 
zaśpiewali wspólnie 
dobrze znaną piosen
kę „Sokoły". Zrobiło 
się bardzo wesoło. 

Dalsza część 
powitania odbyła 
się w gmaebu Staro
stwa, w odpowiednio 
przygotowanej sali 
narad. Gospodarz, 
starosta Jasiński po
nownie przywitał pięknie wszystkich, po czym 
wzniósł toast lampką szampana „za przyjaźń", 

„za współpracę", „za spo
tkanie". Nie obyło się też 
bez tradycyjnego ukraiń
skiego „staka na", oczywi
ście symbolicznie. W tym 
miejscu jako ciekawostkę 
warto wtrącić, że tamtej
szy starosta Jasiński, po
dobnie jak nasz starosta 
Romaniuk w ogóle nie 
pije żadnego alkoholu, 
co w Polsce jak w Polsce, 
ale tam jest prawdziwym 
ewenementem. Drugą 
jakby cechą wspólną obu 
starostów jest nazwisko. 
Starosta ukraiński, ro¬
manowski nosi polskie 

Konsul Rzeczypospolitej Pdsinąi wŁuchu *V. Gałązka podczas spotkania z dewocją 
kolbuszotuską w Romanowie. Obok starosta Jasiński Fot. B. Popek 

już przeminęły. Nie znaczy loże było smutno... 
Przy okazji kolbuszowscy samorządowcy mogli 
zwipdzić tamtejsze Starostwo, w tym gabinet 
starosty. I oto co wielu z nich zaskoczyło. Nie 
portret prezydenta Juszczenki obok biurka, 
nie polska i ukraińska (laga na biurku, lecz 
piękny obraz Matki Bożej na ścianie, nad fo
telem starosty. Jak widać tam nikomu to nie 
przeszkadza. 

Po wyjściu ze Starostwa członkowie de
legacji podzielili się na grupy, mniej więcej 
podług swoich zainteresowań by móc spotkać 
stę ze swoimi odpowiednikami w tamtejszym 
powiecie. 1 tak np. nasi strażacy spotkali 
się z tamtejszymi strażakami, podzielili się 
swoimi doświadczeniami, udzielili im wielu 
cennych rad. Inne grupki obejrzały tamtej
szą hutę szkła, upadłą piekarnię, pusty plac 
po pięknym pałacu hr. mińskich, zniszczo-

cd,nastr, 16 
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nym doszczętnie przez liolszewikówH redaktor 
„Przeglądu Kolbuszowakiego1" nawiązał kon
takty z tamtejszymi redaktorami tygodnika 
„Wisti Romanowskie". Ważnym wydarzeniem 
było również rozegra me towarzyskiego meczu 
piłki nożnej pomiędzy reprezentacją Powiatu 
Romanowskiego i Powiatu Kolbuszowskie
go. Tb był bardzo ciekawy metz. Nasi chłopcy 
dali wszystko z siebie żeby wygrać. Ajaki był 
skład naszej drużyny, no i wynik meczu, i co 
się działo na Iwisku napiszemy w przyszłym 
numerze. 

Z uwagi na ograniczoną ilość miejsca, ciąg 
dalszy relacji z pobytu delegacji kolhuszow-
skiej na Ukrainie zamieścimy w następnym, 
październikowym numerze „Przeglądu" 

Benedykt Popek Kfihitsztituimtie w drttdtc na żarnik w Kamieńcu Padafokim. 

Udział Kapeli Władysława Pogody oraz Twórców Powiatu Kolbuszowskicgo w VII Festiwalu Polskiej 
Pieśni w Romanowie na Ukrainie w dniach od 11-17 września 2006r. hyl zrealizowany ze środków 
finansowych Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz Powiatu Kolbuszowskiego-

j f w ^ h i ^ * ^ R e j o n o w a S i e ć S z k o t P r o m u j ą c y c h Z d r o w i e 
f i S J f l l f i d ^ P o w i a t K o l b u s z o w a 

Szkoła Promująca zdrowie 
- szkołą wysokiej jakości 
„Szkota promująca zdrowie jest 
inwestycją dla edukacji, 
zdrowia i demokracji*' 

{Rezolucja I Konferencji 
Euiupejtłiiej Sieci 
Szhót Promujących Zdrowie) 

Promocja zdrowie jest nowym trendem 
w ochronie zdrowia, niowykle aktualnym zc 
względu na stan zdrowia naszego społeczeń
stwa. Badania naukowe wykazują, że zdro
wotność polskiego społeczeństwa pogorszyła 
się drastycznio w ciągu ostatnich lat. Wzrasta 
liczba dzieci u któiych stwierdza się liczne wady 
postawy, zmntoresowinie aktywnym wypo
czynkiem wśród dzieci i młodzieży nie jest naj
wyższe w stosunku do rinych form spędzania 
czasu wolnego (komputer, telewizor). Brak rów
nież nawyku aktywności fizycznej w polakich 
rodzinach. Dorośli preferują bierny wypoczy
nek, spędzanie czasu wolnego w pomieszcze
niach zamluiiętych, brak ruchu i taki sposób 
wypoczynku przekazują swoim dzieciom. Dla
tego konieczne staje się właściwe oddziaływanie 
szkoły, która nie może dopuścić do szerzenia nę 
w społeczeństwie stylu żyda nazwanego „anty 
ruchem11. 

Zdrowie człowieka jest szczególną warto
ścią, jednakże nie zawsze o tym pamiętamy a 
często przypominamy sobie w momencie gdy 
coś zaczyna nam dolegić. I3rak w naszym życiu 

troski o zdrowie, zapominamy, że powinniśmy 
dbać o zdrowie nie dlatego, ze jest ważne ale 
dlatego, że bez niego wszystko inne jest nie
ważne. 

Szkoła promująca zdrowie (SzPZ), w 
szczegół o y sposób promuje zdrowie, a swoje 
działania opiera im holistycznym ujęciu zdro
wia, podkreślając, ze ..zdrowie tonie tylko brak 
choroby łub mepełnosprawność, de stan dobre
go samopoczucia TizyrzncKo, psychicznego, spo
łecznego i duchowego"(Delinicja wg. Światowej 
Organizacji Zdrowia), 

Szkoła promująca zdrowie to miejsce, w 
którym społeczność szkolna (uczniowie, na
uczyciele i pracownicy) podejmują wspólne 
działania dla poprawy zdrowia i samopoczucia 
(tworzą zdrowe środowisko fizyczne i społecz
ne), uczą się jak zdrowiej i lepiej żyć teduka-
cja prozdrowotna, rozwój osób sty, społeczny 
i zawodowy) oraz zachęcają innych w swoim 
otoczeniu do podobnych działań (współpraca 
z rodziną i społecznością lokalną). 

Program szkoły promującej zdrowie 
realizuje coraz więcej przedszkoli i szkól 
w całym województwie podkarpackim, 
świadczy to o rozumieniu rrzez nauczy
cieli - wychowawców potrzeby wdraża
nia uczniów do troski o zdrowie własne 
i innych, ale budzi za razem potrzebę monito
rowania działań tych placówek w celu dbania 
o wysokąjakość realizacji programu. 

Szkoły promujące zdrowie Lo nzko-
ły o wysokiej jakości, dzięki wnpó^nym 
zabiegom całej społeczności szkolnej: na
uczycieli, rodziców i uczniów. W realiza
cji programu SzPZ nie chodzi bowiem o 
ilość szkół, ale przede wszystkim o jakość 
(efekty) działań. Stąd szkołę promującą zdro
wie charakteryzuje prymat wymiaru ludikiego 
nad wymiarem rzeczowym, prymat wartości 
humanistycznych nad wartościami utylitar
nymi. Taka placówka oświatowa, to piatów ka 
aktywna, twórcza, otwarta, przyjazna, która 
dobro wychowanka przedkłada nade wszyst
ko. W takiej szkole każdy uczeń jest ważny, 
a szczególnie ten któiyjest mniej zdolny lub 
sprawny fizycznie. 

W powiecie kolbuszowskim program 
Szkoły Promującej Zdrowie realizuje 43 
placówki oświatowe (przedszkola i szkoły). 
Harówki wchodzące w skład Rejonowe Sieci 
SzPZ posiadają Rejonowe Certyfikaty, bądź 
oilbywają staż uprawniający do uzyskania 
statusu Szkoły Promującej zklrowie. W obec
nym roku szkolnym placówki, które realizują 
progiam od trzech lat hędą ubiegać się • Cer
tyfikaty Wojewódzkie, które przyznawana są 
na wniosek Rejonowego Koordynatora przez 
Wojewódzki Zespół SzPZ działający przy Ku
ratorium Oświaty w Rzeszowie. 

Przedszkola i szkoły, które podejmą dzia
łania czeka bardzo owocny rok pracy na rzecz 
promocji zdrowia w środowisku szkolnym i 
lokalnym Aby sprostać tym wyzwaniom dzia
łania placówek i szkół wspierane będą (po
dobnie jak w latach ubiegłych) przez Punkt 
Konsultacyjny Podkarpackiego Centrum 
Edukacji Nauczycieli Oddział w Tarnobrze
gu, mieszczący się w Starostwie Powiatowym 
w Kolbuszowej. Dla szkolnych kooidynatorów 
została przygotowana oferta edukacyjna, w 
tym cykl całorocznych szkoleń dla koordyna
torów ds. promocji zdrowie, W ramach działań 
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U c z n i o w i e d l a p r z y r o d y 
K s z t a ł t o w a n i e ś w i a d o m o 

ś c i p r z y r o d n i c z e j s p o ł e c z e ń 
s t w a m o ż e o d b y w a ć s i ę n a 
w i e l e r ó ż n y c h s p o s o b ó w . 

Najbardziej popularne są ścieżki przy
rodnicze, literatura i czasopisma przyrodni
cze i organizowane różnego rodzaju akcje. 
Wiele instytucji, fundacji i stowarzyszeń 
siara aie przybliżyć człowiekowi problemy z 
jakimi spotyka się Awini żywych przra kon
kursy Przykładem są l-asy Państwowe, które 
w 2006 roku ogłosiły w całym kraju między 
innymi druga edycję „Czystego Losu" oraz 
„1 ty posadź swoje drzewko". 

Konkursy zostały rozpowszechnione 
wśród wszystkich szkół z terenu działalności 
Nadleśnictwa Kolbuszowa. Do wspólnej za
bawy zgłosiło się kilkanaście placówek oświa
towych. Opracowały one dokładnie swoje 
scenariusze aktywnego udziału w konkursie. 
Były one bardzo ciekawe, zróżnicowane i w 
pełni angażujące dużą ilość uczniów oraz 
rodziców. Zajmowali się oni budową makiety, 
sadzeniem drzewek, sprzątaniem lasu, przy
gotowaniem akademii i wielu innych działań. 
Na zakończenie swoich prac wszyscy sporzą
dzili w terminie sprawozdania, klore zostały 
przesłane do oceny na etapie województwa. 
Szczególnie ucieszyła nas informacja o wy
różnionych szkołach z terenu działalności 

y,'..»\:;.: sikał na podcina ibiaru śmieci. 

Nadleśnictwa Kol
buszowa, 

W g r o n i e 
dwóch zwycięzców 
etapu wojewódz
kiego konkursu „l 
Ty Posadź Swoje 
Drzewko" znalazła 
się Szkoła Pod
stawowa w Sie-
illance. Celem tej 
wspólnej zabawy 
liyła promocja za-
drzewień, zieleni 
przyszkolnej oraz 

edukacji przyrod-
, . , - Szpaler ntwtt H M W M niczej w mim ogro- " J 

dach botanicznych. Uczestnicy konkursu za
jęli się przygotowaniem pomysłu obsadzenia 
swojej szkoły w postaci przygotowanej ma
kiety, organizowali zbiórkę surowców wtór
nych z przeznaczeniem pieniędzy na zakup 
sadzonek, których nie mieli wswajej szkółce 
leśnej leśnicy. Posadzili wspólnie z rodzica
mi drzewa i krzewy leśne or.iz ozdobne na 
termie szkolnym. Przygotowali oni do 30 
czerwca 2006 roku obszerne sprawozdanie ze 
swoich prncH które przesłano do oceny. Komi
sja po terenowej wizji wysoko oceniła prace 
uczniów i doceniła duże ich zaangażowanie 
w całym przedsięwzięciu. Mumy nadzieję, 

że rówoie wy
soko zostanie 
oceniona pra
ca uczniów 
pod kierow
nictwem Pani 
M a r z e n y 
Skotnickiej 
i H a l i n y 
Śpiewak w 
Wa rsz a wi e 
na etapie cen¬
tralnym. Ży
cząc powodze
nia uczniom 
trzymamy 
mocno za nich 
kci uki. 

krzetuiiiu na terenie SP W SiFlHunre 

Duże zainteresowanie wzbudziło rów
nież sprawozdanie z działalności z prze
prowadzonym w bieżącym roku szkolnym 
konkursie „Czysty łas" przygotowane przez 
uczniów Gimnazjum Nr 1 w Kolbuszowej 
Celem udziału w lej zabawie było głównie 
poprawienie czystości polskich lasów i wy
rabianie wrażliwości społecznej na ten nega
tywny proceder. Udział dzieci i młodzieży w 
Lvin konkursiejesl bardzo wnżny ze względu 
na olbrzymi problem jakim jest zaśmiecanie 
lasów. Tylko w 2005 roku zostało zebranych 
na terenie lasów Nadleśnictwa Kolbuszowa 
ponad 100 mJ śmieci. Najczęściej pozosta
wiane były one w pubhżu dróg publicznych 
oraz większych miejscowości Wierzymy, że 
między innymi praca uczniów Gimnazjum 
nr 1 w Kolbuszowej pod przewód nici wero 
opiekunów Ilony Iwaniak i Macieja Przy
było przyniesie szybko odwrót od panującej 
sytuacji i czysty las w okolicy Kolbuszowej 
będzie atrakcją dla niejednego turysty z całej 
Europy. 

Sukcesy kolbuszowskich uczniów są 
przykładem dobrej pracy szkół nad kształ
towaniem świadomości przyrodniczej wśród 
dorastającego społeczeństwa. Niech miejsco
we sukcesy staną się bodźcem zachęcającym 
do udziału w innych podobnych inicjatywach 
i przedsięwzięciach 

Bartłomiej Peret 

zaplanowano również konferencje dla dyrek
torów SzPZ. Pierwszo odbędzie się pod koniec 
października 21)06 r, i poświęcona zostanie 
„Ewaluacji działań placówek i szkół promują
cych zdrowie". Kolejna połączona z uroczystym 
rozdaniem Rejonowych Certyfikatów SzPZ 
zaplanowana jest na grudzień 2006 rok. 

R o z p o c z ę c i e d z i a ł a ń SzPZ w 
roku szkolnym 2006/2007 odbędzie się 
3 października 2006 roku w Starostwie Po-

( sala 220). Serdecznie zapraszam do współpra
cy wszystkie placówki oświatowe, a szczególnie 
te które nie rozpoczęły jeszcze działań. 

Placówkom realizującym program życzę 
dużo hukcesow i satysfakcji z podejmowanych 
działań. 

dr Barbara Wolny 
Rejonowy Koordynator Sieci SzP£ 

Nauczyciel k-m-u i.;m ri I \ w 
Itzeszowic, Oddział w Tarnobrzegu 

Ważne: 
S z c z e g ó ł o w e informacje na 

temat programu SzPZ, jak rów
n ież oferty edukacyjnej Podkar
packiego Centrum Edukacj i Na
uczycieli dla nauczycieli i dyrek
torów można uzyskać w Punkcie 
Konsultacyjnym P C E N w dniach: 
pon iedz ia ł ek , wtorek i czwartek 
od gotfz. 8.00 - 15.00 , 

te l .017-22 75 S64. 
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W G a l e r i i " N A P R O G U 
W d n i a c h od 23 m a r c a do 20 w r z e ś n i a 2006 r o k u w n o w o 

p o w s t a ł e j G a l e r i i pn."NA P R O G U " k o l b u s z o w s k i ego s t a r o s t w a 
( w e j ś c i e od s t r o n y P o r a d n i P s y c h o l o g i c z n o - P e d a g o g i c z n e j ) T 

e k s p o n o w a n a b y ł a w y s t a w a „ O j c i e c Ś w i ę t y w s p r a w i e n a j 
m n i e j s z y c h " nL obrony ż y c i a p o c z ę t y c h d z i e c i . 

Przypomnijmy. Wystawa Ł| 
została opracowana przez Polskie 
Stowarzyszenie Obrońców Życia 
Człowieka we współpracy z Polskim 
Stowarzyszeniem Nauczycieli i Wy
chowawców w Krakowie. Warto do
dać, że była ona w 2005 roku prezen
towana w gmachu Sejmu Rzeczpo
spolitej Polskiej. No prośbę Bogdana 
Komaniuka, starost}' kol busz iwskio-
go, wystawa została wypożyczona do 
powiatu koli jus zowskiego, 

Dziesięć plansz formatu 1 BO cm 
i 100 cm przedstawia nr 111. wypowie-

Wyttawa „Ojciec Święty iu spraw,? nąiniTiiejuyeh'nt. nbrutiy 
tycia ) • • • • . • •'; dzieci. Ful. K Ańra nowicr 

dzi Papieża Jana Pawła II związano 
z obroną życia oraz podstawowe in
formacje nu temat rozwoju dziecka 
przed narodzeniem. Jedna z plansz 
przypomina akty prawne chroniące 
życie nienarodzonych dzieci. 

Wystawa ta jest okazją do re
fleksji nad odpowiedzialnością władz, 
społeczeństwu i opinii publicznej za 
ochronę i budowanie szacunku dla 
życia ludzkiego uraz zachętą dla 
wszelkich dział ań służących wsparciu 
i ochronie życia ludzkiego. 

A. J . 

Rodzinie i Parafianom 
Zmarłego 

ś p , 
Ks. Kanonika 

C z e s ł a w a Z A G Ó R S K I E G O 
wyrazy najgłębszego żalu 

i współczucia 
składają 

Starosta Kolbuszowski 
Przewodniczący Rady Powiatu 

Rodzinie Zmarłego 

śp . 
Mec. S t a n i s ł a w a D Y Ł O 

wyrazy najgłębszego żalu 
i współczucia 

składają 
Starosta Kolbuszowski 

Przewodniczący Rady Powiatu 

Panu 
W a c ł a w o w i POGODA 

wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci 

Ż O N Y 
ś p . Leokadii POGODA 

składają 
Starosta Kolbuszowski 

Przewodniczący Rady Powiatu 

S u k c e s y D a r i u s z a Z a k a 
Mieszkaniec Powiatu Kolbu

szowski ego Dariusz Żak, zakwali
fikował się do reprezentacji Polski 
na Mistrzostwach Świata w liii 
gach Górsk ich w Bursie, w Tur
cji. Mistrzostwa odbyły się w dniu 
10.09.2006 r. Dariusz zajął 109 miej
sce. GRATULUJEMY! 

Dariusz Żakjest mieszkańcem Majdanu 
Królewskiego, absolwentem Itolbuszowskie-
go ID, ukończył Studium Informatyczne w 
Nowej Dębie z tytułem - technik informatyk. 
Obecnie jest studentem trzedego roku Aka
demii Wychowania Fizycznego w Krakowie. 
Jego osiągnięcia sportowe: 

2000 rok 
Spala - Halowe Mistrzostwa Polski Ju

niorów na dystansie 2000 ni - 6 miejsce. 
Bydgoszcz - Mistrzostwa Polski w Bie

gach Przełajowych - 7 miejsce. 
2001 rok 

Zielona Góra - Mistrzostwa Polski Ju
niorów na H000 m - 4 miejsce. 

Zielona Góra - Mistrzostwa Polski Ju
niorów na 5000 m - ń miejsce. 

2002 rok 
Poznari - Mistrzostwa Polski Juniorów 

w Biegach Przełajowych - 5 miejsca. 
Bielsko-Biała - Mistrzostwa Polski Ju

niorów na 3000 m - 4 miejsce. 
Bielsko-Biała - Mistrzostwa Polski Ju

niorów na 5000 m - 4 miejsce. 
Międzygórze - Mistrzostwa Polski Ju

niorów w Biegach Górskich - styl alpejski 
- Wicemistrz Polski. 

Austria - Mistrzostwa Świata Junio
rów w Birgnch tlóraliich - styl alpejski - 12 
miejsce, 

2003 rok 
Ustrzyki Dolne - Młodzieżowe Mistrzo

stwa Polski w Biegach Górskich-styl anglo
saski - Mistrz Polski-

Mszana Dolna - Młodzieżowe Mistrzo

stwa Polski w Biegach Górskich - styl anglo
saski - Wicemistrz Polski. 

Wloihy - Morbegno- Międzynarodowe 
Sztafetowo Mistrzostwa Włoch w Biegach 
Górskich (3x7,5 km) - 10 miejsce. 

2004 rok 
Poznań - Młodzieżowe Mistrzostwa 

Polski na 10 000 m - 5 miejsce. 
Gdańsk - Młodzieżowe Mistrzostwa Pol

ski na 5000 m - 8 miejsce. 
Ustrzyki Dolne - Młodzieżowe Mistrzo

stwa Pnlski w Biegach Górskich - styl anglo
saski - Mistrz Polski. 

Bielsko-Biała - Młodzieżowe Mistrzo
stwo Polski w Biegach Górskich - styl alpej
ski - Wicemistrz Polski. 

2005 rok 
Ustrzyki lhtlne - Młodzieżowe Mislrzo-

stw;i Pokki w Biegach Górskich - styl .•:. 
saski - Wicemistrz Polski. 

2006 rok 
Międzygórze - Mistrzostwa Polski Se

niorów w Biegach Górskich - styl alpejski 
- Wicemistrz Polski. 

A. J . 
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„Dzialeczka mówiąc między nami to mini RAJ pachnący KWIATAMI" 

S p o t k a n i e B i e s i a d n e 
N a t e r e n i e R o d z i n n y c h O g r o d ó w D z i a ł k o w y c h „ P r e f a b e t " 

w K o l b u s z o w e j w d n i u 2 w r z e ś n i a 2006 r o k u , z o s t a ł o zorga
n i z o w a n e „ S p o t k a n i e B i e s i a d n e " z o k a z j i t J D n i D z i a ł k o w c a " . 
O r g a n i z a t o r a m i s p o t k a n i a b y l i : S t a r o s t w o P o w i a t o w e w K o l 
b u s z o w e j , R o d z i n n y O g r ó d D z i a ł k o w y „ P r e f a b e t " o r a z P o l s k i 
Z w i ą z e k D z i a ł k o w c ó w . 

Przybyłych gości uroczyście przywi
tał wieloletni prezes Rodzinnych Ogrodów 
Działkowych Ignacy Wiacek. 

Na spotkanie przybyli: poseł na Sejm 
RP Zbigniew Chmielowiec; Bogdan Ro
maniuk, starosta kolbuszowski wraz ze 
swym zastępcą Waldemarem Machetą; 
Jan Wiącek, przewodniczący Rady Miej
skiej; Jan Zufoa, burmistrz Miasta Kolbu
szowa wraz z zastępcą Markiem Gilem; 
Czesław Mazan, prezes Klubu Honoro
wych Dawców Krwi w Kolbuszowej, a także 
dział ko wicze. 

Z myślą o dzieciach organizatorzy przygo
towali specjalnie dla nich m.in. konkurs rysun

kowy nt, „Działka mojej rodziny* lub „OwToce 
lub warzywa jesienią-oraz konkurs taneczny 

Spotkanie byle okazją do podziękowa
nia przybyłym przedstawicielom powiatu, 
gminy, a takie indywidualnym sponsorom 
za wieloletnie wsparcie finansowo oraz tro
skę o rodzinne ogrody 

Sponsorzy „Spotkania biesiadnego": 
Bogdan Romaniuk, starosta kolbuszowski; 
Waldemar Macheta, wicestarosta kolbu-
szowslri; Grzegorz Romaniuk, radny powiatu 
kol bu szows kiego: Starostwo Powiatowe w 
Kolbuszowej- Urząd Miejski w Kolbuszowej; 
Ośrodek Szkolenia „Luz"; Piekarnia Staro
polska-Jan Stobierski; Sol bet-KoI busz owa 

Wieloletni prezes ROD Ignacy Wiącek wiła przy
byłych gości. Fot. A. Jarosz 

SA.; Centrum Ogrodnicze „Rolnik"; Sklep 
,hOskar"; Sklep „Prima" i Fundacja na rzecz 
Kultury Fizycznej i Spurlu w Kolbuszowej, 

Wspólne biesiadowanie wpisało się w 
coroczny kalendarz imprez. 

A. J . 

Gośćmi kotbuszowshich dzialkowiczów byli politycy i samorządowy Wspólne bic&iadotwiniu dzititkowiczów. Fot. A. Jaros? 

UNIJNE WSPARCIE 
KOLBUSZOWSKIEGO RYNKU PRACY 

* * * 

W bieżącym roku Powiatowy Urząd Pracy 
w Kolbuszowej zakończył realizację dwóch pro
jektów współfinansowanych z Europejskiego 
Funduszu Społecznego w ramach Sektorowe
go Programu Operacyjnego Rozwój Zasobów 
Ludzkich. 

Projekt pod nazwą „Początek kariery 
zawodowej" skierowany do bezrobotnej mło
dzieży realizowany byl w okresie od ł kwietnia 
2005 r- do 31 lipca 2006 r. W ramach tego pro
jektu bezrobotni zostali objęci następującymi 
formami wsparcia: poradnictwo zawodowe, 
pośrednictwo pracy, staże i dotacje na rozpoczę
cie własnej działalności gospodarczej, Łącznie 

zalitywizowano 179 osób. ProjpkL zakończyły 
zgodnie z zaplanowaną ścieżką uczestnictwa 
152 osoby a przerwało 27 osób z różnych przy
czyn < wojsko, podjęcie zatrudnienia, powody 
osobiste). Negocjowanie przez urząd z praco
dawcami zatrudnienia sprawiło, ze 75 osób po 
zakończeniu stażu otrzymało umowy o pracę, 
natomiast 9 młodych bezrobotnych dzięki otrzy
manej dotacji rozpoczęło własną działalność 
gospodarczą. Wailosc Lego projektu wyniosła 
S45.a37zŁ 

Drugi projekt pod nazwą „Aktywizacja 
szansą na pracę" skierowany do osób długo
trwale bezrobotnych był realizowany w okresie 

od 1 kwietnia 2005 r. do 31 maja 2006 t W 
ramach Lego projektu l>ezro].K>tni zostali objęci 
następującymi formami wsparcia: poradnictwo 
zawodowe i pośrednictwo pracy przygotowanie 
zawodowe w miejscu pracy prace interwencyj
ne i dotacje na rozpoczęć: e własnej działalności 
gospodarczej. Łącznie zaktywizowano w tych 
formach 86 osób bezrobotnych. Prc>jekt zakoń
czyły zgodnie z zaplanowaną ścieżką uczestnic
twa 80 osób. a prcerwalo go 6 osób z różnych 
przyczyn. Negocjowanie zatrudnienia sprawiło, 
że po zakończeniu programu 37 osób otrzymało 
umowy o pracę. Własną działalność gosimdar-
czą dzięki otrzymanej z tego programu dotacji 
podjęło 9 bezrobutnych. Wartość lego projektu 
wyniosła 481.230 zł. 

W trakcie realizacji obu Łych programów 

cd. na str. 20 
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tutejszy urząd borykał się z weloma trudno
ściami. Poważnym problemem były przypadki 
przerywania pir-ez beneGcjentów uczestnictwa 
w projekcie. W ich miejsce trzeba liyło szybka 
aktywizować następne osoby i aneksowac pod ol
ewane z rjracodawTami umowy cywilnoprawne. 
Innym problemem było stosunkowo mnie zain
teresowanie młodych bezrobotnych |wdejmowa-
niem własnej działalności gospodarczy i sięganie 
po dotacje (około 12.600 z)l na ten cel. 

Oddzielnym zagadnier iem jest z kotei 
ogrom pracy, kloty należało włożyć w stworzenie 
i realizację tych projektów. N.ipisanie dobrego 
projektu wymaga odpowiedniej wiłilzy i przygo
towania. Jest to jednak <łopierc początek trudnej 
i złożonej pracy związanej sjłfio prawidłowym 
i Ici-minowym wdrożeniem, monitorowaniem i 
rozliczeniem. Uwzględnić nale?y tu również Takt, 
że obowiązują, na tych etapach ścisłe procedury, 
często zbyt biurokratyczne, bardzo czasochłonne 
i niekiedy skomplikowane. 

Realizacja opisanych projektów podle
gała audytowi zewnętrznemu, który /.ustał 
przeprowadzony w l kwartale bieżącego roku. 
Z satysfakcją należy przyzrać. ze przy tych 
wszystkich opisanych problemach i jednocze
snym realizowaniu szeregu innych programów 
aktywizowania bezrobotnych wyniki audytu 
są |)Otwierdzeiuein dobrej pracy zespołu urzęd
ników za trud mony ch przy realizacji tych pro
jektów , Po przeprowadzeniu audytu, audytor 
wydał krótką opinie: Jwz zaitrzeźeii". 

Zastępca Dyrektora 
PUP w Kolbuszowej 

Elżbieta Kapusta 

ZARZĄD POWIATU 
W KOLBUSZOWEJ 
Działając na podstawie arl. 35 ust. ] usta

wy 2 dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nie
ruchomościami tt.j.Dz. U. z20O4r. nr261Tpoz. 
2603) podaje do publicznej wiadomości, 
że w siedzibie Starostwa Powiatowego w 
Kolbuszowej na tablicy ogłoszeń zosta! 
wywieszony wykaz nieruchomości położo
nej w Kolbuszowej stanowiącej własność 
Powiatu Kolbuszowskiego przeznaczonej 
do sprzedaży w drodze bezprzetargowej. 

Szczegółowe informacje doL y/iw nieru
chomości można uzyskać wt Starostwie Powia
towym w Kolbuszowej, poko 208, teł. (017)22 
75 fl51. oraz w Biuletynie Informacji l*uulicznej 
www powiat kolbuszown .pl 

p r z e g l ą d 

P O W I A T O W Y 

Ilcrluktor oupnwipfl7iiiln>~ KcnPflykt Poprk 
KcinEaU t.'. 0 i .-i : HG9 9GI. ł-mm] bcmtjvpC^BI!̂  
••[..1- • '..I. r mojriB 'ij.i'!... .• • • - i. 1 .. . 1. 
Stara*! na. firdafcejn !fl<lnep kobir |ti nw o Aa reda-

1-

Przeciwko „czerwonemu kurowi" 
M i e s i ą c e wakacyjne b i e ż ą c e g o roku c h a r a k t e r y z o w a ł y s ię bar¬

dzo wysokimi temperaturami, a brak o p a d ó w w p ł y n ą ł na niespo
t y k a n ą od wielu lat s u s z ę . S z c z e g ó l n i e r u c h upalnego powietrza i 
g o r ą c e promienie s ł o ń c a bardzo szybko w y s u s z y ł y w n ę t r z e lasów. 

Warunki te sprzyjały 
powstawaniu pożarów nisz
czących w dągu kilku sekund 
olbrzymi zasób przyrody. W 
ciągu tego okresu ogłoszono 
prawie w całym kraju zakaż 
wstępu do lasów, a „czerwony 
kur" szalał niejednokrotnie. 
Na szczęście lasów Nadle
śnictwa Kolbuszowa mocno 
się wystraszył i omijał je z da
leka. Jednak wiele kosztowało 
to miejscowych leśników aby 
zabezpieczyć okoliczne lasy 
przed ogniem. 

Lasy naszego Nadle
śnictwa zostały zakwalifiko
wane w skali trzy stopniowej do UL kategorii 
zagrożenia pożarowego, czyli najmniejszego. 
Mimo tego, że w tym roku warunki pogodowe 
wpłynęły na wyrównanie poziomu możliwości 
powstania pożaru, leśnicy zdając sobie spra
wę z wielkości zagrożenia jakim jest żywioł 
- ogień, prowadza, przez cały rok na szeroka, 
skalę profilaktykę. Polega ona naprowadzeniu 
spotkań w szkołach, na ściekach przyrod
niczych, szkoleniu osób pracujących w lesie, 
wywieszaniu tablic ostraegawczych i informa
cyjnych dla turystów. 

Został opracowany w Lasach Państwo
wych system zapohiogania powstawaniu po
żarów oraz szybkiego reagowaniu na wypadek 
powstania zarzewia ognia, który został zapisa
ny w „Instrukcji Ochrony Przeciwpożarowej 
obszarów leśnych". Każdego roku wiosną po 
ustąpieniu śniegów leśnicy zaczynają przygo
towywać się do okresu zwiększonego zagroże¬
nia pożarowego. W pobliżu dróg publicznych 
uprzątane są suche części roślin zielnych oraz 
opadłe w zimie gałęzie drzew. Konserwowany 
jest sprzęt gaśniay oraz sprawdzane i uzupeł-

Wiełr małych 1 akainlyrh roślin nit zginęło «• plomienitth ognia. 

Ogirn "uigł zniwayć laki piękny fragment latu 
niane gaśnice. Na terenie całego Nadleśnic
twa Kolbuszowa zlokalizowanych jest kilka 
baz sprzętu przeciwpożarowego, który w razie 
nosaru musi szybko znaleźć się na miejscu 
zagrożenia. Remontowane są również punkty 
poboru wody, porządkowane drogi duj uzdo we 
do nich oraz oznakowywane drogi pożarowe. 

W całym kraju rozmieszczone są punk
ty melcrologicznc, w których ua podstawie 
zebranych tam danych okrcślanyjcst utopień 
zagrożenia pożarowego. Właśnie w upalne dni 
lata w najbliższym punkcie znajdującym aię w 
Leżajsku odczytywano o 9-tej rano i o 13-tcj 
w południe odczytywana dokładnie wilgot-
noic powietrza oraz ściółki leśnej. W bieżącym 
roku wilgotność ściółki spadała wielokrotnie 
poniżej 10%, a stopień zagrożenia pożarowego 
osiągnął szczytu. Nadleśniczy dbając o dobro 
La?ów podejmował dodatkowe kroki w kierun
ku dobrego zabezpieczenia pożarowego Służ
ba leśnu zwiększyła dodatkowo penetrację 
lasu często do późnych godzin wieczornych, 
również w dni wolne od pracy. Podejmowano 
kolejne działania profilaktyczne. Prowadzono 
stale dyżury łączność urwę w biurze Nadleśnic

twa W powietrzu znajdował 

się - -r patrolowy, który 
z daleka obserwował wszel
kie zagrożenia, a na lotnisku 
w Mielcu czeka) do dyspozycji 
samolot gaśniczy 

Tych szereg czynności, 
często kosztownych, miul na 
celu chronić piękny i cenny za
sób i, • przyrody przed znisz
czeniem Brak pożaru w okresie 
lctnięj ogromnej suszy w łasuch 
Nadleśnictwa Kolbuszowa był 
dobrym przykładem zabezpie
czenia lasów przed pożarem 

Bartłomiej Peret 
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N I E M A M E D Y K A B E Z 
D I A G N O S T Y K A 

cd ze *tr, 6 
NIE ZYSK, LECZ DOBRO PACJENTA 

Służymy przez wiele Lat w mało ekspo
nowanej strukturze służby zdrowia, mimo, 
że od naszej pracy zależał często, a właściwie 
zawsze rodzaj skutecznej terapii podjętej wo-
In: pacjenta. 

Pobieramy codziennie materiał biologicz
ny od ponad 100 pacjentów ambulatoryjnych, 
a następnie |>obrany materiał plus len otrzy
many z siedmiu oddziałów szpitalnych podda
jemy ohróŁłce wstępnej i analizujemy. W każ
dym dniu mamy wiec kontakt z potencjalnie 
zakaźną krwią i innym płynem fizjologicznym 
od ok. 150 rożnych osób. 

Nie głosiliśmy lego w mediach, nie skar
żyliśmy się . Nieprzerwanie pracujemy nie 
głosząc swojej ważności, nie upominając się o 
apanaże. Zrezygnowaliśmy ze znaczącej sumy 
należnych nam pieniędzy w odpowiedzi nn 
apel Dyrekcji o zrozumienie dla niełatwej sy
tuacji finansowej SP ZOZ -u w Kolbuszowej, 
z myślą, żeby dalej istniał niezachwianie nasz 

szpital, bo szpital powinien być jak najbliżej 
pacjenta! 

Nie baczyliśmy na godniejszą zapłatę, 
ale nie możemy zgodzić się z wyrażaną opinią, 
że jesteśmy personelem pomocniczym, a nie 
fachowym. 

Zapracowaliśmy na wyróżniające nas, 
pozytywne opinie płynące ze strony środowi
ska diagnostycznego. 

Na prośbę Przewodniczącego Towarzy
stwa dokonaliśmy prezentacji naszej pracy 
na szerokim forum Polskiego Tbwarzystwa 
Diagnostyki Laboratoryjnej, jako techniczne 
novum, przed przedstawicielami 35 ośrod
ków z różnych miejsc w Polsce. W rezultacie 
poziom naszej pracy wzbudzi) zainteresowanie 
i podziw laboratoriów, również tych renomo
wanych klinik (w Lublinie, Warszawie, Kra
kowie, Gliwicach). Wzorują się na nasi do nas 
przyjeżdżają na konsultacje. 

Systemalycznie, lalka razy w roku uzy
skujemy bardzo dobre oceny w krajowych i 

międzynarodowych sprawdzianach kontroli 
jakości naszej pracy. 

Dlatego ten zawód uzyskuje coraz więk
szą wiaiygodnosc i zaufanie w służbie zdrowia 
każdego z nas. 

MARIA CACAJ 

Z-ca Kierownika Centralnego 
Laboratorium 

Wiele ciepłych, 
serdecznych myśli 

Pani Dorocie i całej Rodzinie, 

z powodu odejścia 
Jej Ojca 

śp . Pana Mecenasa 

S t a n i s ł a w a D Y Ł Y , 
jednego z ostatnich wielkich 

Kobuszowian, 
przekazują 

byli pracownicy 
Muzeum Kultury Ludowej 

w Kolbuszowej. 

U d a ł o s i ę ! ! ! 
Wpadliśmy na genialny pomysL Zrobimy coś wreszcie sami. Nie ukry

wam, źe pomogli nam w tym: Dyrektor Miejskiego Domu Kultury- Pan Wie
sław Sitko, który motywował nas do pracy przez cały czas oraz władze Urzędu 
Miejskiego w Kolbuszowej wspomagając nas w organizacji imprezy. 

Padła idea- my* młodzi, zrobimy tutaj 
imprezę, którą będziemy długo wspominać. 
Zrahimy coś, co połączy wszystkich tych, którzy 
wcześniej byli podzieleni. 1 tak właśnie zrodził 
eie pomysł na zorganizowanie Festiwalu Mu
zycznego „Spinacz", który odbył się w Kolbu
szowej w dniach 5-6 sierpnia. Tb niesamowite 
przedsięwzięcie. Niesamowite, ponieważ po 
raz pierwszy w Kollniszowej. impreza zorgani
zowana została przez społeczeństwo Będzie
my się lym chlubić i wyrażamy nadzieję, że w 
przyszłym roku zrobimy coś jeszcze lepszego 

Przyjezdni z Krosna. Kielc, Krakowa, Sano¬
ka czy Warszawy mówiii: „to niezwykłe, że w 
tak małym miasteczku, tak wiele się dzieje", 
rI ak, dzieje się, bo tego chcemy Przecież nie my 
wymyśliliśmy powiedzenie, które od wieków 
towaizyszy ludzkości: „dla chcącego nie ma nic 
trudnego". 5 i G sierpnia, to dni pełne emocji, 
wykraczające ponad codzienność. Przenikania 
zespołów: C4, Failien Lehre. łlappysad, Schi
zma, The CuETs. llard Work, Smoła a hrusky 
IRwielny zespól ze Słowacji). Jezus Chrysler 
Smcide. Łona, Wołff-ang oraz miejscowe tandy: 

Senwi. 1̂  Moor. UKL HeJa Lumpy. Punk Mało
laty Okazuje się, że w naszym mieście dzieje •• i • • 
rzeczy, których brakuje wielu innym miejscom na 
Ziemi. Sukces kolbusowskiej imprezy był możli
wy dzięki fantastycznemu wsparciu licznej grupy 
niżej wymienionych darczyńców: Ciuli Eloj-atz, 
IHrolank, Wienerberger. Kiss, Koltex. Orzech, 
Ibchnoienn, Władysław, Clycol Centrum, Walor 
oraz Zbigniew Chmielowiec, Jarosław llagan, 
Stanisław Uuszkiewicz, 'Ihdeusz Pedenkowski. 
'Ibmasz La u Lip, Andrzej Kucharski, Altur Cza-
chor, ilan Dudziński, któtym serdecznie dzięku
jemy. Szczególne podziękowania za nieocenioną 
pomoc finansową i organizacyjną Festiwalu Mu
zycznego ̂ puiacz" należą 3ie Urzędowi Miejski 
mu w Kulłiuszowej. Miejski Dom Kultuiy, który 
był organizatorem instytucjonalnym dziękuje 
wsryslkim wolontariuszom. Brawo! 

DORIAN PIK 

www. knlh mi<iwa.firg.pl www. kolb waawti.aiE. pi 



p r z e g l ą d k o l b u s z o w s k i 

d z i e j ó w s s k o ł y i w s i 

K o l b u s z o w a G ó r n a 
Kolbuszowa Górna zawsze była i jest 

duża wsią. Posiada prawie 3 tysiące miesz
kańców Jest zabudowana na przestrzeni 
kilku kilometrów wzdłuż szosy z Kolbu
szowej do Rzeszowa, oraz dawnej dwor
skiej drogi - obecnie przysiółek Wojków. 
Przed trzema lały wieś ta straciła swój 
największy, jeszcze przedwojenny zakład 
przemysłowy - Spółdzielnie Mleczarską, 
Wieś ta od zarania swoich dziejów należa
ła do para Hi Wszystkich Świętych w Kol
buszowej. 7, początkiem lat dziewięćdzie
siątych społeczność Kolbuszowej Górnej 
przystąpiła do budowy własnego kościoła 
pod wezwaniem Matki Hożej Wspomożenia 
Wiernych. Od 1992 roku budowy kościoła 
zajął się ksiądz Czesław Zagórski, Kawa
łek ziemi pod budowę kościoła ofiarowało 
rodzeństwo - Jan Matejek i Anno Drożdż. 
Tymczasem komitet /wrócił się do Kurii 
lłiskupiej z prośbą o pozwolenie na budowę 
kościoła i założenie parafii 24 maja 1992 
roku ksiądz dziekan Stanisław Wójcik 
poświęcił duży drewniany krzyż i teren 
budowy przyszłego kościoła, Pudowa ko

ścioła szła faardzo szybko, dzięki hojności 
mieszkańców Kolbuszowej Górnej jak i 
ich ziomków za granicą, a przede wszyst
kim w- Stanach Zjednoczonych. 24 sierpnia 
1994 roku jego Ekscelencja Ksiądz Biskup 
Kazimierz Górny dokonał aktu wmuro
wania kamienia węgielnego i poświęcenia 
pamiątkowej tablicy. Natomiast rzymsko 
- katolicka parafia Kolbuszowa Górna zo
stała powołana do życia przez Hinkupa Ka
zimierza Górnego - aktem z dnia B stycz
nia 1995 roku. Proboszczem parafii został 
wspomniany wcześniej ksiądz Czesław 
Zagórski. Obraz Matki Bożej Wgpomoży-
ciclki Wiernych znajdujący się na głównym 
ołtarzu namalował Maksymilian Starzec, 
syn Kolbuszowej Górnej. W sierpniu bieżą
cego roku ciężko zachorował proboszcz tej 
parafii ksiądz Czesław Zagórski, Z dniem 
27 sierpnia obowiązki proboszcza przejął 
ksiądz administrator. Kolbuszowa Górna 
wydala dwunastu księży i dwie zakonni
ce, wr tym przed wojną jednego - księdza 
Michała Tokarza. Obecnie parafia Kolbu

szowa Górna jest w trakcie przygotowań 
pod budowę własnego cmentarza. 

18 września bi. w Krakowskiej Klini
ce zmarł ks. Czesław Zagórski. 

Uroczysty pogrzeb odbył się 21 wrze
śnia lir. Jego Ciało spoczęło na przykościel
nym placu, obok krzyża. 

cdn. 

El. Dudzińska 

Z głębokim żalem zawiadamiamy, że w dniu 18 września 2006 roku, 
po ciężkiej chorobie odszedł po nagrodę do Pana w 60 roku życia, a w 32 roku Kapłaństwa 

K s . K a n o n i k 

C z e s ł a w Z A G Ó R S K I 
B u d o w n i c z y k o ś c i o ł a i p i e r w s z y P r o b o s z c z p a r a f i i 

p w . M a t k i B o ż e j W s p o m o ż e n i a W i e r n y c h 
w K o l b u s z o w e j G ó r n e j . 

Wprowadzenie Ciała Zmarłego do kościoła parafialnego w Kolbuszowej Górnej, 
nastąpiło w dniu 20 września 2006 roku (środa) o godz. 15 i 0, 

a Liturgia Pogrzebowa odbyła się 21 września (czwartek) o godz. 11 0 0 . 
Polecamy modlitwom duszę Ś.p. Zmarłego Ks, Kanonika i zachęcamy 

do jak najliczniejszego udziału w łych nabożeństwach. 

Parafianie, Rodzina Zmarłego oraz Kapłani 
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Kulisy kolbuszowskiej konspiracji z czasów okupacji niemieckiej 

! Barbara Kassechube -
[ bohaterka z czasów wojny 

Barbara Kassechube urodziła się 
W Warszawie 1922 r, W 1939 r, ukończyła 
gimnazjum i zdała małą maturę w Inowro
cławiu, W 1940 r. została stamtąd wraz z 
rodziną wysiedlona do Sędziszowa Małopol
skiego. Miała brata Zbigniewa, ur. w 1924 
r, który obecnie mieszka w Połczynie Zdroju 
[jest z zawodu masażysta.. W czasie wojny 
działał w konspiracji, w placówce AK Dębica 
pod ps. ,fTur". Od roku 1959 rodzina Kas
sechube zamieszkała na stale w Połczynie 
Zdroju. Jest jednym z bohaterów książki 
„Dziesięciu w akcji W Dębicy". Jego siostra 
Barbara w okresie okupacji hitlerowskiej 
była łączniczką placówki AK w Sędziszowie 
Młp., ps. „Chomik'*. W czerwcu 1943 r, razem 
i Janem Zawiszą (ps. „Lis,fl wzięła udział 
w akcji przeciwko zbrodniarzowi wojennemu 
Włodzimierzowi Halickiemu w Kolbuszo
wej, na którym ciążył wyrok śmierci sądu 
podziemnego. 

Władysław Bartosz z Dębicy, lak o niej 
przed laty pisał: „Jedna z kolejnych prób 
zgładzenia zbrodniarza podjęta została przez 
Jana Zawiszę ps, ..Lis", żołnierza dywersji 
z placówki AK w Sędziszowie Młp., która 
zakończyła sie dla niego i jego towarzyszki 
Barbary Kassechube ps. „Chomik" tragicz
nie. Oboje udali się do Kolbuszowej do Nowej 

Wsi oczekiwali na 
pojawienie się Ha
lickiego. Zamiast 
niego pojawił się 
(podejrzewano 
póiniej zdradę) 
patrol niemieckiej 
żandarmerii, który 
usiłował wylegity
mować „Lisa" oraz 
„Chnniikfl", Za
miast dokumentów 
oboje wydobyli pi
stolety. Rozpoczęła 
sie strzelanina w 
czasie, której został 
ranny „Lis". Oboje 
schronili się w po
bliskim budynku, 

broniąc się rozpaczliwie. Ody wyczerpała się 
amunicja, zgodnie ze ślubowaniem złożonym 
sobie wzajemnie przez żołnierzy dywersji AK 
w Sędziszowie Mlp., że nigdy żywcem nie da
dzą się wziąć hitlerowcom. „Lis" i „Chomik" 
usiłowali odebrać sobie życie. Jan Zawisza 
„Lis" zginą! rozrywając sie granatem, zaś 
Barbara Kassechube usiłowała odebrać so
bie życie przy pomocy pistoletu. Niestety 
została tylko ciężko ranna i dostała sie w 

ręce żandarmerii. Po śledztwie w więzieniu 
w Rzeszowie j przejściowym pobycie w obozie 
w Pustkowie, została wywieziona do obozu 
koncentracyjnego w Oświęcimiu, a następnie 
do obozu w Sachsenhausen. Tam 5 grudnia 
1944 r, została rozstrzelana. Jej zwłoki spa
lono w krematorium obozowym." • 

Epitafium upamiętniające B. Kasuttichuhe na cmentarzu w Pateźynie Zdroju. 

Wraz Z nią została aresztowano także 
matka. Po kilku dniach wypuszczonoją my
śląc, że naprowadzi na tropjej syna ukrywa
jącego sie przed aresztowaniem. Nic z tego 
nie wyszło. 

Informację o jej rodzinie pomógł mi ze
brać Józer Węglarz - rodak z Nowego Dzi
kowca mieszkający obecnie w Barwicach UJ 
Połczyna Zdroju. 

Marian Piórek 

Wszystkim Mieszkańcom 
Kolbuszowej Górnej 

wyrazy głębokiego współczucia z p o w o d u śmierci 

ś.p. ks. Proboszcza 
C z e s ł a w a Z A G Ó R S K I E G O 

b u d o w n i c z e g o kościoła i pierwszego proboszcza 
paraf i i pw. Matk i Bożej Wspomożenia Wiernych 

składa 

Redakc ja Przeglądu Kolbuszowskiego 
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WITOLD W O J D Y Ł O 
36-105 C M O L A S 250 A, T E L . 017 2837 518 

| UKŁAD WTRYSKU: BENZYNA, DIESEL 

| UKŁADY HAMULCOWE: ABS, ARSR, ESP 

• PODUSZKI POWIETRZNE 

D O W Y N A J Ę C I A 
LOKAL U S Ł U G O W O -

HANDLOWY 

K O L B U S Z O W A -

" M A N H A T T A N " 

WIADOMOŚĆ: 
TEL. 0 605 294 733 

I N F O R M A C J A B I U R A P O S E L S K I E G O 

B i u r o P o s e l s k i e P o s ł a 

Z b i g n i e w a C h m i e l o w c a 

mieści się w Kolbuszowej przy ul. Mickiewicza 5. 
Godziny otwarcia: 

poniedzia łek - wtorek 9 — 15 
środa 9 - 1 3 

czwartek - p iątek 9 - 1 2 
t o l / £ a x 2 2 7 1 0 0 1 

c-m a ii: Zhiffiiicw.dimiclnwiei: fftisiHiu.pl 

SPECJALISTYCZNY 
GABINET LEKARSKI 

' D R N . M E D . 

A R K A D I U S Z F L I S 
S P E C J A L I S T A G I N E K O L O G - P O Ł O Ż N I K 

36-100 Kolbuszowa 
ul. Obrońców Pokoju 15 
/nad Pawilonem Handlowym PZGS/ 

USG,CYTOLOGIA 
GODZINY PRZYJĘĆ: 

Wtorek, Piątek 17.15-19.15 
/ pozostałe dni tygodnia po kontakcie 

telefonicznym/ 

t Telefon: 017 22 73 314; 0601 257 537 

erofeslonatite uttteafiimaifłarilB 
I fotograftywanle wsimkich unciystońei 
rdUrcitr kolorowe l cxamo*tJlate: 
pasxpar*owtr. aa ttowatiu, icgitymacylrtB 
Wy honvwante ztifęt amatorskich-, kolorowych t czarna-
Plalycłt na papterre fjfy^rcrrjcym i matowym. 

<• Przegrywanie kasec I/1DEC na płyty mm. 

Niskie ceny! Zapraszamy do 
korzyston io z naszych usług 

S T U D I O 

F0TOVIDE0 
56-100 Hol budowa, ui. wojska Polskiego 10 

KL 017/22 71 EB7, te! Hom. 0 692 550 582 

Oj: 

http://fftisiHiu.pl
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ł / S I J W A L S K A F A B R Y K A O K I E N i D R Z W I 

S K Ł A D FABRYCZNY KOLBUSZOWA 

Plac Wolności 54, tel. 017 2270 090 

PCV, A L U M I N I U M , DREWNO 
ROLETY, PARAPETY, MONTAŻ 

TRANSPORT, POMIAR i WYCENA - GRATIS!!! 

T W O J E R A D I O CMOLAS 

AM 1062 kMz 

no Folach Średnich AM 1062 kHz 
codziennie od p o n i e d z i a ł k u do soboty 

w na stępuj qcy eh gadzinach 

rano od 7:00 da 9:00 

wieczorem od 17:00 da 19:00 

w niedziele i iwiera od 13:00 da 15:00 

mur/In, katmrl rftnń, ogfoimiSa, frŁJomo, i,- r± n as ptU:-™ • ipefciin*, 
ttudytfa .«''i>:^\-ż.: IpOrl i łmKirfO, ciekawe mrtf"elyF>. opinfcL 

ttVłai 0172B37 2?£ sds&is. B:00 do 15:00 
Adrąr- BTwoje Radio Cinolai", Cmolai 26f A, 36-105 Cmolni 

TELEFON DO RADIA: 017 28 37 295 

w ® t D - [ m i N i a c © 
GRZEGORZ R E G U Ł A 

tel./fax 017/ 74 42 317, 0 607 565 821 
36-122 Dzikowiec 106 

B A M m 
• k a n a l i z a c j a 

• w o d a 

• CENTRALNE OGRZEWANIE 

• POGOTOWIE HYDRAULICZNE 

NISKIE CENY USŁUGI! 
ZAKUP MATERIAŁU Z 7% VATM 
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7 E T - B U D , 

C E N T R U M 
D R Z W I I P A N E L I 

• SIDING, PODSUFITKI 
• DOCIEPLENIA 

• KOREK Ś C I E N N Y I P O D Ł O G O W Y 
• OKNA, PARAPETY 

SIEDZIBA: KOLBUSZOWA, PLAC GS 
TEL. 01 7 22 70 045 

ZAPRASZAMY DO NOWEGO SALONU S P R Z E D A Ż Y ! 

C E N T R U M H A N D L O W E 

O R Z E C H 
ul. 11 listopada 3, 36-100 Kolbuszowa 

D O P A Ń S T W A D Y S P O Z Y C J I : 

DOLNA KONDYGNACJA: AGD, RTV, 
Art. Elektryczne, 1001 D r o b i a z g ó -
w(serwisy obiadowe, s z t u ć c e , pla
stiki itp,) Kwiaciarnia, Pasmanteria. 
Nowo Otwarte Stoisko „Kora"{ręcz-
niki, p o ś c i e l ) 

I PIĘTRO : O d z i e ż damska i m ę s k a , 
Obuwie damskie i m ę s k i e , Zabawki, 
kosmetyki, Pamiątki o k o l i c z n o ś c i o 
we, Rozlewnia Perfum, A r ł . s z k o l n e i 
papiernicze, Świat dziecka, Biżuteria, 
Ekopralnia 

II PIĘTRO: Specjalistyczne gabinety le
karskie, Badania USG, EKG, Gabinet 
Ginekologiczny, Gabinet Rehabilitacyj
ny (Fizykoterapii), Gabinet Pielęgniarski, 
Analityka 

ZAPRASZAMY NA UDANE ZAKUPY!!! 

PARTER : Art. S p o ż y w c z e , Chemia 
gospodarcza, Usługi Foto, Kantor 
Wymiany Walut, Bankomat, Stoisko 
Monopolowe 

www.sklepy-orzech.com.pl 
5? 

http://www.sklepy-orzech.com.pl
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U s ł u g o w y z a k ł a d S t o l a r s k i 
H a n d e l m a t e r i a ł a m i B u d o w l a n y m i 

B U D - M A R K " J A N GUL MM 

PAWILON HANDLOWY 
36-145 Widełka, Kupno 4% (obok stacji paliw) 

POSIADA W SPRZEDAŻY: 

CEMENT, WAPNO, ZAPRAWY BUDOWLANE, 
TYNKI, STYROPIAN, PŁYTY GIPSOWE, 
WEŁNĘ, GIPSY I GŁADZIE, 
STALr BLACHY DACHOWE, RYNNY PCV, 
FARBY, KLEJE , OKNA DREWNIANE I PCV, 
ART. ELEKTRYCZNE, HYDRAULICZNE, ROLNICZE 
ORAZ WIELE INNYCH P R O D U K T Ó W . 
G O D Z I N Y OTWARCIA: PN. - PT. 8.00 - 16.00 

S O B O T Y 8 .00 -13 .00 

POSIADAMY TRANSPORT. NISKIE CENY !!! 

Z A P R A S Z A M Y 
T E L E F O N , FAX 017 22 73 879 

T E L K O M . (0) 601 149 192 

U S Ł U G O W Y Z A K Ł A D 
STOLARSKI 

36-100 Kolbuszowa Dolna ul.P,por. Sawy 19 

POSIADA W SPRZEDAŻY: 

PARKIET, MOZAIKĘ, LISTWY W Y K O Ń C Z E N I O W E 
KLEJE, LAKIERY, PARKIET EGZOTYCZNY 

POLECA USŁUGI W ZAKRESIE: 
OBRÓBKA PARKIETU, BOAZERII, LISTEW 
BEZPYŁOWE SZLIFOWANIE PARKIETÓW , PODŁÓG 
LAKI E ROWANIE-POLEROWANIE 
UKŁADANIE PARKIETU, PANELI PODLOCOWYO 

NISKIE CENY PRODUCENTA !!! 

Z A P R A S Z A M Y 
TELEFON 017 22 71 936 

TEL. K O M . (0) 697 702 380 

STACJA KONTROLI P O J A Z D Ó W 
FHU "Bratek" K o l b u s z o w a G ó r n a 2 7 5 , tel./fax 0 1 7 22 73 4 6 6 , 0 500 170 306 

Czynne: 
poniedz. piątek - 80 0 - 1800, sobota 80 0 - 14D0 

BADANIA TECHNICZNE - P R Z E G L Ą D Y REJESTRACYJNE 
• samochody osobowe - dostawcze do 3,5 t 
• ciągniki rolnicze 
• samochody z instalacją gazową, • motocykle 
OFERUJEMY: A 
• części zamienne do samochodów Krajowych i zagranicznych £k 
• klocki hamulcowe /;-
• szczęki 
• elementy zawieszenia i układów kierowniczych pj 
• tłumiki 
• amortyzatory - Wymiana Gratis 
• oleje: SHELL WYMIANA GRATIS!!! 

BP WYMIANA GRATIS!!! 
• Nitry oleju i powietrza 

• kompleksową diagnostykę pojazdów SUPER OFERTA 
• naprawy, regulacje - na miejscu. 

* regulacja geometrii zawieszenia na najnowszym urządzeniu komputerowym firmy BEISSBARTH 

BEZPŁATNIE: 
• sprawdzimy pełną geometrie zawieszenia pojazdu - przy zakupie 4 szL opon dotyczy rowmez naszego centrum 

serwisowego ogumienia - (Plac GS Kolbuszowa), teł. 017 22 74 359 
• zatankowanie 5 \ gazu lub umycie swojego samochodu w myjni samochodowej -

po wykonaniu okresowego badania technicznego. , 

Tylko u nas!!! 
Serwis klimatyzacji samochodowych 

• uzupełnianie gazu 

czyszczenie instalacji klimatyzacyjnych 

• filtry do wkładów klimatyzacji 

samochodowych 



NTT57" Pak 
Arł. Pa i Bi i p i e r n i c z e i u i u r o w e 

Kolbuszowa, u l . Piekarska 1 1 

O f e r u j e : 

• artykuły biurowe, szkolne 
• papier komputerowy, rotki do kas fiskalnych DRESCHER 
• materiały eksploatacyjne do komputerów, drukarek, ksera 

(tonery, atramenty, aplikatory, Taśmy barwiące) 
• druki akcydensowe 
• papiery: POLSPEU POLLUX i inne 
• przybory do pisania 2 3 5 2 0 3 1 3 

Z A P R A S Z A M Y : 
p o n . - p t . 9 0 0 - 1 7 0 0 , 

s o b . 8 0 0 - 1 3 0 0 

t e 0 1 7 2 2 7 2 8 1 5 

Pełna obsługa biur i urzędów 
z dostawą na miejsce. 

Z. P. U. H. 

T A L 3 B E T 
A d a m F o r y ś 

Kolbuszowa, u l , J. W iktora 15 
(boczna u l . Rzeszowskiej) 
tel./fax 0 1 7 2 2 73 0 4 7 

kom 0 5 1 0 4 6 3 8 9 9 

O f e r u j e : 
• MARKOWE PŁYTKI CERAMICZNE 

• SYSTEMY D O C I E P L E Ń 
(GREINPLAST, CERESIT) 

• BETON Z TRANSPORTEM 

Z A P R A S Z A M Y 

W GODZ. 7 0 0 - 1 7 0 0 

W SOBOTY 7 0 0 - 1 3 0 0 

ZEGARMISTRZ-DORABIANIE K L U C Z Y 
" Super Czas" Stanisław Jadach 

36-100 \: •••\ : • . A U-Uflręadn ISiłuik Surmiwit, tal (0-17*22 74 09(1 
Spr/edai: zegarów, iĉ arków, budzików, kalkulatorów i innego flsorlyrm-tiiu 

Gwurjinlujtmy wysoką jakosc i Huhre reny ] 

PAKFOL sp, jawna 
billiu»owjH ul. Kilińfkkgo 4 lhoczna Piłsudskiego, tri. (0-171 2273 241. 

tclyr.iv •" JT • 2273 240, www palifnl.pl, e_mail: pakfnl©|jiikfnl pl 
Oferuje do sprzedaży: 

• rękawy Miowr t JłPE. - HD I • - kutaruwe • laimy foliowe 
LDPK - HD bezbarwne • lasmy foliowe LDPE - lermnkurciliwp 

* worki ftinwe LDPE - HD * worki na śmieci * torby reklamowe LDPE 
- HD [ nadruk w czterech kolorach. j 

O K N O T E R M 
drzwi wewętrzne, zewnętrzne, parapety 
OKNA Drewno PCV Aluminium 

Szyby niskoemisyjne k=1,0 W/m2 

tel. 017 22 73 500 
36-100 Kolbuszowa, ul. Obr. Pokoju 9 

p r z e g l ą d 
Wydawca: Forum Obywateli Ziemi Kolbu«ow5k»|. 36-100 Kofcuszowa. ul J. Bylnara tel. 2273 &58, 2273 H4, 2271 456,227? 
72&; RpdHgujB: RedaWor naczelny - Adam JAROSZ fSliniSlflw Bû JDorola Gorzeiany, Stanisław Gorzeiany. Adam Kowalski, Jan 
Skowfdrtsłi,BetwdyhlPopeKKonto:BankPolska Ka&aOplefci 5* GupaPEKA0SA WHB2112̂ 026271111000032551 &25-

K O L B U S Z O W S K I lJiri[tflBldriJk:ABAKUS-sc.36-10̂  
Inlomol: hltfj AwkolbuszowaJbll :ii atak!.:--: tmVWWl Hffll RflĆłitejaIflBblagt jObtepmtu skracania mn̂ iniy.y ISSM l?32 HM 

http://tclyr.iv
http://palifnl.pl
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S T W - rok p o w s t a n i a 1965 
SPÓŁDZIELNIA TRANSPORTU WIEJSKIEGO ODDZIAŁ W KOLBUSZOWEJ 
OFERUJEMY USŁUGI: 

Tel. 017 2271666, 017 2271962, Fax 017 2271465 
Badania techniczne pojazdów: 
Czynne poniedziałek - piqtek 7-16, sobota 7-13 

Samochody osobowe - dostawcze do 3.5 t 
Ciągniki rolnicze 
Samochody z instalacją g a z o w ą - motocykle 
Badania- c, d, e. 1 

O F E R U J E M Y 
• naprawy samochodów osobowych i ciężarowych • naprawa i serwis ogumienia: 

• wymiana opon do samochodów ciężarowych. TIR, maszyn i ciqgników rolniczych oraz samocho
dów osobowych • profesjonalne urzqdzenia i materiały. 

Wymiana i sprzedaż olejów silnikowych, przekładniowych, hydraulicznych. 
Czynne poniedziałek - piqtek 7 - 17, sobota 7-13 

Usługi transportowe samochodami skrzyniowymi i samowy ładów owczymi 

Stacja paliw prowadzi sprzedaż 
Czynne poniedziałek - piątek 7-16, sobota 7-15 

• Oleju napędowego i etylina U 95 - dostawy tylko 2 Ol?LEN PŁOCK • akcesoria • oleje silnikowe • przekładniowe 
• płyny niezamarzajqce do układów chłodzenia • sznurki do pras samozbierajacych tlp. 

• Sprzedaż materiałów budowlanych: cement, wapno, cegta, piasek, żwir. 
Informujemy, że od 1 listopada 2QQ2r, sprzedaż węgla i koksu przeniesiono została z rampy PKP 

na teren zajezdni STW ul. Handlowa 2. 
W ciągłej sprzedaży węgiet orzech, kostka i koks - dowóz do 3 km. Gratis 

Stosujemy: niskie ceny z możliwością negocjacji, upusty, niespodzianki. 
Sprawdź nasze cenyHI 

Na to Cię stać! Najniższe ceny! 

I SKLEP FIRMOWY 
SAMOOBSŁUGOWY 

zapraszajq P a ń s t w a na codzienne zakupy 
a r t y k u ł ó w s p o ż y w c z y c h i p r z e m y s ł o w y c h 

oraz do BARU "MIŚ" 
Kolbuszowa, ul. Rzeszowska 7 

(dawny plac manewrowy nauki jazdy LOK) 
Czynny od 7 0 0 - 20 0 0 , w sob. 7°°-15 0 0 

Z a p r a s z a m y 

TOWARZYSTWO UBEZPIECZEŃ I REASEKURACN S A 

ROK ZAŁOŻENIA 1920 
OFERUJEMY O C H R O N Ę U B E Z P I E C Z E N I O W Ą : 

ł Życia Twojego i Bliskich 
t Twoich finansów 

t Domu, mieszkania 
I Samochodu 

ł W czasie podróży 
| Firmy 

• Gospodarstwa rolnego 
PRZYJDŹ LUB Z A D Z W O Ń , POZNASZ CENĘ 

I ZAKRES NASZYCH UBEZPIECZEŃ! 
NASZ ADRES: 

36-100 Kolbuszowa, ul. Kościuszki 12 
(obok Urzędu Skarbowego) 

tel. 017 22 71 58B, 22 70 520, U 017 22 70 521 
e-rrwil: zp@plusnel.pl 

mailto:zp@plusnel.pl


PROMAR 
francuski 

^ ™ niemiecki 

włoski 

ZAPISY na KURSY J Ę Z Y K O W E dta 

KOLBUSZOWEJ 
u l . O b r o ń c ó w P o k o j u 4 6 , G i m n , N r 2 

t e i , 017 228 05 66 

SZKOŁA JĘZYKÓW I ZARZĄDZANIA PROMAR-INTERNATIONAL 
35112 Rzeszów, ul. Bohaterów 12, tek 017 86015 15 
e-małl: sekreta rlat@prom ar. edu.pl, svww.promar.edu.pl 

in aoocuTicm win 
• # BPITJSH 
••COUNGL 

•h UMVERsm r ^CAMBHlDOt 
y ESOI EHjmtiurmnk 

IDCE / 

n?]£C| IUNIDP. (4-7 lat] wg najlepszych programo* nauczania Liki diluu 
w grupach targaniniw.inych B-iS. atóh 

MŁODZIEŻY. [B-14 lat) prowsdHHio mtitDdaml auDlollrigwalnyml | 
Komunikatywnymi w grupach łnreantmwaTiych B12 osoh 

oWtlRZłSTÓW- nannzlomla podstawowym l rorsiGnonym prowDOzoFio praw 
dotwlad clonych nnuciyclflll I egzaminatorów OKE 

OD ROSŁYCH na 14 podomach u awansowania metodami Jlntegro^anyml, 
z przygotowaniem do egzaminów mlgdzyna rodowych 

BUSINESS ENGU5H - przygotowanie cfoB&umlnówUokaniJry o< Cambrdgo ESDI 
- SEC P, V, H orar i icaienonym foiyklem branżowym 

KONWERSACJE- iriB^espeaftQrsna3pDi^mBGhawa^ow3iila((V-Xrv 

METODĄ CAUMA-dli osób dorosłych I mtodzlery rozpoczynaj a-cych naukę, |ur 
od 8,90 i l za i godL 

PHUlUNb̂ INrHJU 
" IHamUTD CBWAFfTES 

** n̂ iKnirjHrłarirjE&Piiiui 
6f ISftMl HM IDtfaU EJTWUŁli 

V CEHTBElHrtBHftlUlWfll 
D'tTUDES PEDAGOGIO JES 

Sikola PRO MAR -I r I e ma Monal w Rzeszowie jesl Centrum Egzaminacyjnym Srhlsh Councll oraz Aulo ryzowanym Centrum Egiamlnacylnym Cambridge ESOL 

•W" 

I U H • •" i: —i 

http://edu.pl
http://svww.promar.edu.pl
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%>„ELK\AR PIUS" f sp. z o. o. 
HURTOWNIA A R T Y K U Ł Ó W ELEKTRYCZNYCH 

Oferujemy petny asortyment do instalacji elektrycznej i nie tylko 

> Prowadzimy s p r z e d a i d e t a l i c z n ą . 

i LE, PRZEWO 
ELEKTROfeRZ 

Y PR 
CZYNNE: PN - PT 7 0 0 - 170 0 TEL 017 227 19 98, 744 45 99 

SOBOTA 8 0 M 3 0 0 TEL7FAX 017 2273 685 
KOLBUSZOWA, UL HANDLOWA 3 

OD DNIA 1 KWIETNIA ZAPRASZAMY DO NOWO 
OTWIERANEGO SALONU OŚWIETLENIOWEGO 

RZESZÓW, UL. S1EMIEŃSK1EGO 14 (obok DREWPOLU) 

u[, TARNOBRZESKA 67 
36-100 KOLBUSZOWA 

Tel/Fa*: 0-17 2271-107 
Tel: 0-508-064-6 64 
Tol: 0-501-456-002 

www,frex.pl 

CZYSZCZENIE - SPRZĄTANIE 

NASZA OFERTA 
Czyszczenie d y w a n ó w i wykładzin 
Pranie tapicerki meblowej i samochodowej 
Czyszczenie s a m o c h o d ó w , a u t o b u s ó w itp. 
Przygotowanie s a m o c h o d ó w do s p r z e d a ż y 
Sprzątanie poremontowe i budowlane 
Sprzątanie sklepów, biur, hal, m a g a z y n ó w itp. 
Czyszczenie i impregnacja kostki brukowej 
•MycieH akrylowanie, krystalizacja posadzek 
•Czyszczenie o g r o d z e ń , elewacji, płytek itp. 
S p r z e d a ż u r z ą d z e ń i środków firmy|: K A R C H E n 

I N N I J U Z NAM ZAUFALI 
ZAUFAJ I TY 

IW- U- S T O L R E M 
36-100 Kolbuszowa, ul. ppor Sawy 14 

tel./fax 017 22 73 200. kom. 0 605 281 968 
www. stalrem.ne.pl, e-mait: slolrem.mr@wp.pl 

OFERUJEMY: 

• PARKIETY, DESKI PODŁOGOWE 

• PARKIETY EGZOTYCZNE 

• MOZAIKI 

• KLEJE, LAKIERY, GRUNTY 

• LISTWY, TRALKI. PORĘCZE 

IM0NTA'Z_ 
rp^Kiffłw 
rifSciuTów 

DREWNIANYCH 

http://frex.pl
http://stalrem.ne.pl
mailto:slolrem.mr@wp.pl
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Tu k u p i s z C B 

• akumulatory 

• akcesoria samochodowe 

• części zamienne do samochodów 
krajowych i zagranicznych 

Kolbuszowa, uL Jana Pawła II 6 
"MAN HATTAN" 

tel. 0-17 227 51 11,gsm0 601 836 495 
CZYNNE: p n - p t 8 0 D - 1 8 O D , 

TU k u p i s z ^bota 8 0 0 14™ 

AUTO - MAR - JAN 
SKLEP MOTORYZACYJNY 

Oferujemy: 

- części zamienne i akcesoria 
do samochodów krajowych 
i zagranicznych 

36-100 Kolbuszowa 
ul, ll-go Listopada 15/1 
ici/fa* 017 23 75 053, 
wl. kom. O605 962 380 

P R O M O C J A !!! 
przy zrjkupie: 
AMORTYZATORÓW, 

HURTOWNIA MOTORYZACYJNA 

Sprzedaż detaliczna 
Oferujemy części zamienne i akcesoria da samochodów 

krajowych, zachodnich l japońskich 
ul. Handlowa 3, 36-100 Kolbuszowa 

lei. 017 227 28 00, 017 227 56 00 
Czynne w godz. 7.00 - 2D.QQ, w soboty 7.00 - 13.00 

WARSZTAT SAMOCHODOWY 
Oferujemy: 

naprawę zawieszenia 
naprawę układu hamulcowego 
wymianę amortyzatorów 
wymianę klocków, szczęk I tarcz hamulcowych 
wymianę olejów, filtrów 
wymianę ttumikow 
toczenie tarcz i b ę o n ó w hamulcowych 
montaż tiaków holowniczych 
wymiana rozrządu 

-owych J 
36-100 Kolbuszowa 
ul. Obrońców Pokoju 15 
tetffa* 017 22 74 915, 
:. kom 11603 189 600 

K O L U M B U S 
Biuro Podroży 

PI. Wolności 59,36-100 Kolbuszowo 
tel./fax 0ł7 22 73 402,017 22 74 730 

Oferuje: 
t wczasy * wycieczki » bilety autokarowe 

- krajowe I międzynarodowe 
I bilety lotnicze - krajowe 

I międzynarodowe » ubezpieczenia 
*XERO 

Zapiaszamy w godz. 9™-l 7™ 
w soboty 9TO-1300 


